
      

Bundel - Ledenraadsvergadering van 17 mei 2023

 

 

 

1 Opening en mededelingen
2 Vaststellen agenda
3 Inventariseren rondvraag

De ringbesturen worden verzocht direct aansluitend aan de ringvergadering de rondvragen via e-mail te
sturen aan de secretaris.

4 Beslispunten
4.a Wijziging samenstelling Kamer voor het Notariaat ressort 's-Hertogenbosch

Het eerste vergaderstuk betreft de voorliggende wijzigingen.
Het tweede vergaderstuk is een bijlage en betreft artikel 94 (specifiek lid 4, 5, 6 en 7) en artikel 95 van de
Wna. Deze betreffen het benoemen en ontslag van de leden van de Kamers voor het Notariaat. Zie voor de
artikelen, plus toelichting https://www.wet-en-regelgeving-
notariaat.nl/cms/showpage.aspx?id=25006&folderNr=569.

2023.05.17 Agendapunt 4.a. Samenstelling Kamer voor het Notariaat.docx

2023.05.17 Agendapunt 4.a. Bijlage I artikel94&95WNA.pdf

4.b Financiële Jaarstukken over het boekjaar 2022
Het overleg met de accountant staat gepland op 15 mei 2023. De accountantsverklaring volgt.

4.b.1 KNB
2023.05.17 Agendapunt 4.b. Toelichting jaarverslag KNB 2022.pdf

2023.05.17 Agendapunt 4.b. KNB jaarverslag 2022.pdf

2023.05.17 Agendapunt 4.b. Aanvulling bestuursverslag en jaarrekening KNB 2022.docx

4.b.2 Stichting Kwaliteitsfonds Notariaat
2023.05.17 Agendapunt 4.b. SKN jaarverslag 2022.pdf

5 Ingekomen stukken
6 Mededelingen Commissie van advies

Bijlagen:
Verslag CvA met bestuur d.d. 7 maart 2023
Verslag CvA zonder bestuur d.d. 4 april 2023
Verslag CvA met bestuur d.d. 24 april 2023
Verslag portefeuilleoverleg ICT
Verslag portefeuilleoverleg Wna

2023-03-07 Verslag CvA met bestuur-voor LR.docx

2023-04-04 Verslag CvA zonder bestuur-voor LR.docx

2023-04-25 Verslag CvA met bestuur voor LR.docx

Verslag Portefeuille-overleg Herziening Wna.docx

7 Mededelingen bestuur
7.a Herziening Wna
7.b Future Pro(o)f 
7.c Nobilex
7.d Notaris ID
7.e Stichting voorzieningsfonds governance
7.f Woo-kosten en uitspraken
7.g PE-punten ethiek

2023.05.17 Agendapunt 7.g. Notitie ledenraad Ethiekpunten.docx

2023.05.17 Agendapunt 7.g. Bijlage I Cursussen ethiek.pdf

8 Bespreekpunten
8.a Pensioen

2023.05.17 Agendapunt 8.a. Voorlegger Pensioen.docx

8.b Evaluatie CvA
2023.05.17 Agendapunt 8.b. Voorlegger evaluatie CvA.docx

2023.05.17 Agendapunt 8.b. bijlage I. 2022.04.27 Verslag Commissie Leemrijse d.d. 26 april2022 met
opmerkingen.docx



 

2023.05.17 Agendapunt 8.b. bijlage II. Relevante passages verslagen CvA met betrekking tot de
evaluatie.docx

9 Notulen
9.a Conceptverslag Ledenraadsvergadering d.d. 15 februari 2023

2023.05.17 Agendapunt 9.a. Conceptnotulen LR d.d. 15 februari 2023.docx

9.b Actiepuntenlijst Ledenraadsvergadering d.d. 15 februari 2023
2023.05.17 Agendapunt 9.b. Actiepuntenlijst LR d.d. 15 februari 2023.docx

9.c Beantwoording rondvragen d.d. 15 februari 2023
2023.05.17 Agendapunt 9.c. Binnengekomen rondvragen LR d.d. 15 februari 2023.docx

10 Rondvraag
11 Inventarisatie agendapunten volgende vergadering

Vertrouwenspersonen regionaal beleggen (juni)
Stichting voorzieningsfonds governance (juni)
Benoeming CvA lid

12 Sluiting



4.a Wijziging samenstelling Kamer voor het Notariaat ressort 's-Hertogenbosch

1 2023.05.17 Agendapunt 4.a. Samenstelling Kamer voor het Notariaat.docx 

1

Notitie Ledenraad

Datum : 17 mei 2023
Agendapunt : 4.a.
Onderwerp : Lidmaatschap van Kamer voor het Notariaat      
Van : Joyce Leemrijse

Status :  ter informatie  ter bespreking      ter beslissing    

Vragen aan de ledenraad

• Wil de ledenraad notaris de heer mr. P. Heeringa op zijn verzoek tussentijds ontslag verlenen 
per 17 mei 2023 als plaatsvervangend lid van de Kamer voor het Notariaat in het ressort 
‘s-Hertogenbosch? 

• Wil de ledenraad notaris de heer mr. G. Herwig ontslag verlenen per 1 augustus 2023 als 
notarislid van de Kamer voor het Notariaat in het ressort ’s-Hertogenbosch? 

• Wil de ledenraad notaris mevrouw mr. H. Albicher per 17 mei 2023 benoemen als notarislid 
van de Kamer voor het notariaat in het ressort ’s-Hertogenbosch voor een periode van vier jaar 
(tot en met 16 mei 2027)?

Toelichting 

De heer mr. P. Heeringa wenst op basis van persoonlijke redenen te worden ontslagen als lid van de 
Kamer voor het Notariaat. 

De heer mr. G. Herwig is niet meer werkzaam als notaris. Hij heeft nog enkele uren als 
waarnemingsbevoegd kandidaat-notaris ondersteunende werkzaamheden verricht, waardoor hij langer 
aan kon blijven als notarislid in de Kamer voor het Notariaat. Deze werkzaamheden eindigen op 
31 juli 2023. 

In verband met het aftreden van voorgenoemde notarissen als lid van de Kamer voor het Notariaat, 
dragen de ringen Zeeland/West-Brabant en Limburg mevrouw mr. H. Albicher voor benoeming voor als 
nieuw notarislid. De verklaring omtrent gedrag en de governanceverklaring worden verwacht*. 

*  Naar verwachting kan op 17 mei 2023 in de vergadering van de ledenraad worden verklaard dat deze 
zijn ontvangen. 



1 2023.05.17 Agendapunt 4.a. Bijlage I artikel94&95WNA.pdf 
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Wet op het notarisambt
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Artikel 94

1. De tuchtrechtspraak over de notaris sen, toegevoegd notaris sen en kandidaat-notaris sen wordt in eers te aanleg

uitgeoefend door de kamers  voor het notariaat en in hoger beroep door het gerechtshof A msterdam. Tegen

bes lis s ingen van het gerechtshof is  geen hogere voorziening toegelaten.

 

2 . Ten behoeve van de uitoefening van de tuchtrechtspraak door de kamers  voor het notariaat en het gerechtshof

A msterdam zijn de notaris  en de onder zijn verantwoordelijkheid werkzame personen ten opzichte van de kamers  en

het gerechtshof niet gehouden aan de geheimhoudingsplicht, bedoeld in artikel 22 .

 

3 . In ieder ressort is  een kamer voor het notariaat geves tigd, waarvan het rechtsgebied samenvalt met het ressort. De

kamers  zijn belas t met de uitvoering van de hun in deze wet opgedragen taken. De aan de werkzaamheden van de

kamers  verbonden kos ten komen ten las te van de Staat.

 

4 . E lke kamer voor het notariaat bes taat uit een voorzitter en vier leden. E r zijn ten mins te twee plaatsvervangend

voorzitters .

 

5 . De pres ident van de rechtbank in het arrondis sement waarin de kamer voor het notariaat is  geves tigd, is  voorzitter

van deze kamer. De plaatsvervangende voorzitters  worden door de voorzitter aangewezen uit de leden van de

rechtbanken die zijn gelegen in het ressort waar de desbetreffende kamer voor het notariaat is  geves tigd. Indien de

aanwijzing betrekking heeft op leden van een rechtbank in een ander arrondis sement dan die waar de kamer voor het

notariaat is  geves tigd, gebeurt die aanwijzing niet dan na ins temming van de pres ident van die rechtbank.

 

6 . Twee leden worden voor de tijd van vier jaren benoemd door O nze M inis ter, die tevens  voor elk hunner een of meer

plaatsvervangers  aanwijs t. Een van die leden wordt benoemd uit de leden van de rechtbanken die zijn gelegen binnen

het rechtsgebied van de desbetreffende kamer voor het notariaat. Het andere lid is  de inspec teur, bedoeld in artikel 2 ,

derde lid, onderdeel b, van de A lgemene wet inzake rijksbelas tingen. Zij zijn bij hun aftreden herbenoembaar. O p eigen

verzoek kan hen door O nze M inis ter tussentijds  onts lag worden verleend.

 

7 . De overige twee leden zijn notaris , toegevoegd notaris  of kandidaat-notaris . Deze leden worden voor de tijd van vier

jaren door de ledenraad van de KNB, op voordracht van de ringbes turen in het ressort van de desbetreffende kamer

voor het notariaat, uit de leden van die ringen benoemd. Zij zijn bij hun aftreden eenmaal herbenoembaar. O p eigen

verzoek kan hun tussentijds  door de ledenraad onts lag worden verleend. De ledenraad wijs t tevens  uit de leden van

de ringen twee of meer plaatsvervangers  aan die beide leden kunnen vervangen. Bij verordening worden regels

ges teld omtrent de wijze van voordracht en benoeming van deze leden en hun plaatsvervangers .

 

8 . A an de behandeling en de bes lis s ing van tuchtzaken wordt op s traffe van nietigheid deelgenomen door de voorzitter of

een van de plaatsvervangende voorzitters , alsmede een door O nze M inis ter benoemd lid en een notaris , een

toegevoegd notaris  of een kandidaat- notaris . Indien de zaak naar het oordeel van een van deze leden ongeschikt is

voor de behandeling en bes lis s ing door drie leden, wordt de behandeling voortgezet door vijf leden, onder wie de

voorzitter of een van de plaatsvervangende voorzitters , een door O nze M inis ter benoemd lid en een notaris , een

toegevoegd notaris  of een kandidaat- notaris  en twee leden genoemd in het zesde of zevende lid. Indien de voorzitter

of plaatsvervangend voorzitter door na aanvang van de zaak opgekomen omstandigheden is  verhinderd, kan deze

worden vervangen door een door O nze M inis ter benoemd lid of plaatsvervangend lid.
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9. De kamer voor het notariaat heeft een sec retaris  en zo nodig een of meer plaatsvervangend sec retaris sen. Zij worden

door de voorzitter van de kamer aangewezen uit de gerechtssec retaris sen van de rechtbank.

 

10 . Tussen de voorzitter, plaatsvervangend voorzitter, de leden en de plaatsvervangende leden van een kamer voor het

notariaat mag niet bes taan de verhouding van echtgenoten, bloed- of aanverwantschap tot de derde graad inges loten,

een maatschap of ander duurzaam samenwerkingsverband tot het uitoefenen van het notarisambt.

 

11 . Bij of krachtens  algemene maatregel van bes tuur worden nadere regels  ges teld betreffende de ves tigingsplaats  en de

inrichting van de kamers  en betreffende de uitoefening van haar werkzaamheden, alsmede de vergoeding van de reis -

en verblijfkos ten van de leden en andere vergoedingen.

‘De tuchtrechter heeft ten opzichte van de huidige (oude, bew.) s ituatie s traks  niet langer de bevoegdheid om op eigen

initiatief tuchtrechtelijk op te treden maar doet dat voortaan naar aanleiding van een klacht.’ (NV, 32  250 , nr. 6 , p. 3 )

‘Met de herinrichting van het toezicht vervalt de zelfs tandige onderzoeksbevoegdheid van de tuchtrechter. De huidige

(oude, bew.) kamers  van toezicht, met de voorges telde nieuwe naam van «kamers  voor het notariaat», blijven naas t de

uitoefening van het tuchtrecht belas t met de uitoefening van taken als  het treffen van ordemaatregelen, de benoeming

van waarnemers  of s tille bewindvoerders  en de beoordeling van de toelaatbaarheid van nevenfunc ties . De huidige

(oude, bew.) verantwoordelijkheid van de tuchtkamers  voor de benoeming van de bewaarders  van de algemene

bewaarplaatsen van protocollen gaat over naar de KNB, evenals  enkele regis tratietaken’ (MvT  I I , 32  250 , nr. 3 , p. 4 -5)

‘O m de s lagvaardigheid van de tuchtkamers  te vergroten, wordt een samenvoeging voorges teld van de huidige

negentien kamers  tot vijf kamers  op ressortsniveau.’ (MvT  I I , 32  250 , nr, 3 , p. 2 )

‘(…) dat er bij de wettelijk geregelde (notariële) tuchtrechtspraak sprake is  van een vorm van volwaardige rechtspraak,

onderschrijf ik (de Staatssec retaris  van Veiligheid en Jus titie, bew.) volledig. (…) N iet valt in te zien waarom de wettelijk

geregelde tuchtrechtspraak als  bijzondere vorm van volwaardige rechtspraak naar zijn aard onverenigbaar zou zijn met

een afzonderlijke pos itionering en organisatie van die vorm van rechtspraak.’ (MvA  I , 32  250 , E , p. 4 )

‘In artikel 22  Wna, wordt bepaald dat op de notaris  een geheimhoudingsplicht rus t, voorzover niet bij of krachtens  de

wet anders  is  bepaald. Dit betekent dat bij of krachtens  de wet uitzonderingen kunnen worden gemaakt op de werking en

reikwijdte van de geheimhoudingsplicht. (…) Het verschonings recht volgt de geheimhoudingsplicht. Dit betekent dat

telkens  wanneer een uitzondering wordt gemaakt op de geheimhoudingsplicht, tevens  de grond voor het

verschonings recht komt te vervallen. Dit betekent eveneens  dat telkens  wanneer de geheimhoudingsplicht «overgaat»

op een ander dan de oorspronkelijke geheimhouder bij wijze van afgeleide geheimhoudingsplicht, daar ook het

verschonings recht aan is  verbonden. (…)’ (MvT  I I , 32  250 , nr. 3 , p. 7 )

‘Voorts  wordt de uitzondering op de geheimhoudingsplicht ten behoeve van de uitoefening

van de tuchtrechtspraak geëxplic iteerd –  zie het voorges telde artikel 94 , derde lid (lees : tweede lid, bew.), Wna (…).

O ok op de tuchtrechter rus t een afgeleide geheimhoudingsplicht die hij dient te eerbiedigen bij de uitoefening van zijn

taak, hetgeen consequenties  kan hebben voor de mate van openbaarheid van onderdelen van een tuchtzaak. O ok in dit

verband zij gewezen dat het tuchtrecht primair gericht is  op de handhaving van de beroepsnormen, hetgeen met zich

meebrengt dat de pos itie van de klager niet dezelfde is  als  die van een «belanghebbende» in een procedure op grond

van het algemene bes tuurs recht. De tuchtrechter kan overigens  de (afgeleide) geheimhoudingsplicht doorbreken indien

naar zijn oordeel sprake is  van uitzonderlijke omstandigheden die dat rechtvaardigen.’ (MvT  I I , 32  250 , nr. 3 , p.27-28)

LID 10

Verwezen wordt naar het Bes luit op het notarisambt. (bew.)
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Artikel 95

1. Het lidmaatschap van de leden van de kamer voor het notariaat vervalt van rechtswege indien zij de kwaliteit

verliezen waarin zij benoemd zijn, met dien vers tande dat ten aanzien van een lid als  bedoeld in artikel 94 , vierde lid

(bedoeld wordt het zevende lid, bew.), dit kwaliteitsverlies  alleen dan intreedt wanneer hij noch kandidaat-notaris ,

noch toegevoegd notaris , noch notaris  is .

 

2 . Het in de artikelen 46c , onderdelen b en c , 46ca, eers te lid, onderdeel d, 46d, tweede lid, 46 f, 46 i met uitzondering

van het eers te lid, onderdeel c , 46 j, 46 l, eers te lid, aanhef en onder a, en derde lid, 46m, 46o en 46p van de Wet

rechtspos itie rechterlijke ambtenaren bepaalde is  van overeenkomstige toepass ing ten aanzien van deze leden.

 

3 . De artikelen 13a, 13b, uitgezonderd het eers te lid, onderdelen b en c , en vierde lid, en 13c  tot en met 13g van de Wet

op de rechterlijke organisatie zijn van overeenkomstige toepass ing ten aanzien van gedragingen van deze leden, met

dien vers tande dat:

a. voor de overeenkomstige toepass ing van die artikelen onder «het betrokken gerechtsbes tuur» wordt

vers taan: de voorzitter van de kamer voor het notariaat; en

b. de procureur-generaal niet verplicht is  aan het verzoek, bedoeld in artikel 13a, te voldoen, indien de

verzoeker redelijkerwijs  onvoldoende belang heeft bij een onderzoek als  bedoeld in datzelfde artikel.

LID 1

'De vraag van de commiss ie of een kandidaat-notaris  door zijn benoeming tot notaris  de kwaliteit verlies t waarin hij tot

lid van de Kamer van toezicht, (lees : de Kamer voor het notariaat, bew.) is  benoemd, beantwoord ik beves tigend. (...)

Zijn lidmaatschap vervalt op grond van artikel 91  (lees : artikel 95 , bew.) eers te lid als  hij tot notaris  wordt benoemd.'

(NNV, 23  706 , nr. 12 , p. 48)

'O mdat het gewens t is  dat de benoeming tot notaris  of het defungeren als  notaris  geen gevolgen heeft voor het

lidmaatschap van de kamer van toezicht (lees : de kamer voor het notariaat, bew.), is  het eers te lid in die zin aangevuld

dat een notarieel lid van de kamer van toezicht (lees : de kamer voor het notariaat, bew.)  alleen zijn kwaliteit verlies t

als  hij zowel geen notaris  als  geen kandidaat-notaris  meer is . (MvT  I I , 29  212 , nr. 3 , p. 11)

LID 2

'Het tweede lid is  nieuw. Het betreft de mogelijkheid van onts lag door de Hoge Raad wegens  een s trafrechtelijke

veroordeling, of in geval van onder curatele s telling, faillis sement, surséance van betaling, gijzeling wegens  schulden

dan wel blijvende ongeschiktheid tot het uitoefenen van een ambt of betrekking die met de func tie wettelijk

onverenigbaar is .' (MvT  I I , 23  706 , nr. 3 , p. 61)



4.b.1 KNB

1 2023.05.17 Agendapunt 4.b. Toelichting jaarverslag KNB 2022.pdf 











1 2023.05.17 Agendapunt 4.b. KNB jaarverslag 2022.pdf 













































































































1 2023.05.17 Agendapunt 4.b. Aanvulling bestuursverslag en jaarrekening KNB 2022.docx 

Aanvulling tekst bestuursverslag en jaarrekening KNB 2022 inzake Nobilex

In overleg met de accountant en gezien de laatste ontwikkelingen bij Nobilex, zal de tekst in het 
bestuursverslag en de tekst in de jaarrekening 2022 worden uitgebreid. Daarbij wordt opgemerkt dat 
onderstaande ontwikkelingen weliswaar in 2023, na het afsluiten van het boekjaar 2022, 
plaatsvinden, maar dusdanig substantieel zijn dat het opnemen van onderstaande aanvulling als 
prudent wordt gezien. 

Bij het bestuursverslag gaat het om pagina 20 kopje “Stichting Nobilex” en luidt de aanvulling als 
volgt:

De KNB staat mede borg voor een ABN AMRO lening aan Nobilex ter grootte van € 8.600.000. Deze 
borgstelling is hoofdelijk en indien – in theorie – de mede borg van de KNB niet haar verplichtingen 
zou nakomen als Nobilex niet langer aan haar betalingsverplichtingen kan voldoen, is de kans 
aanwezig dat de KNB voor het gehele bedrag door de ABN AMRO kan worden aangesproken. 

In de afgelopen maanden hebben stakeholders van Nobilex, waaronder de KNB, onderzocht of en 
op welke wijze Nobilex onder voorwaarden kon worden blijven gesteund teneinde met Nobilex voor 
het notariaat een strategische innovatieve notariële softwareleverancier in de markt te houden. Op 
verzoek van de stakeholders heeft Nobilex haar businessplan herijkt met als doel om voor de 
komende drie tot vijf jaar stabiliteit voor Nobilex te creëren zodat Nobilex zich kan blijven 
ontwikkelen en innoveren in het belang van het notariaat. Om die doelstellingen te kunnen 
bereiken moet Nobilex (financieel) worden geherstructureerd. 

Op basis van de uitkomsten van dit onderzoek en de herijking van het business plan van Nobilex, 
hebben het bestuur van de KNB en het bestuur van Stichting Voorzieningsfonds van de KNB beslist 
om Nobilex onder voorwaarden te blijven steunen. 
Om Nobilex tot een succes te maken is het noodzakelijk dat het vertrouwen in Nobilex binnen het 
notariaat blijft groeien en het aantal gebruikers de komende drie tot vijf jaar substantieel 
toeneemt. Ieder jaar zal worden bekeken of aan de doelstellingen als genoemd in de vorige zin, en 
met name de noodzakelijke toename van gebruikers, wordt voldaan. 

Als onderdeel van de implementatie van de (financiële) herstructurering van Nobilex die in 2023 zal 
plaatsvinden, is de KNB voornemens de ABN AMRO lening (met de daarbij behorende gevestigde 
zekerheden en borgstelling door derden) ter grootte van € 8.600.000 over te nemen. De overname 
van de ABN AMRO lening door de KNB vindt plaats in het kader van de genoemde (financiële) 
herstructurering omdat (i) Nobilex vanaf juli 2023 de ABN AMRO lening in delen moet gaan 
terugbetalen en daartoe zelfstandig niet in staat is, (ii) de oplopende rente tot onnodige hoge 
(rente) lasten leidt bij Nobilex, (iii) de hoofdelijkheid van een borgstelling door de KNB ertoe leidt 
dat de facto het uiteindelijke financiële risico van de KNB de volledige € 8.600.000 kan bedragen 
en (iv) de huidige voorwaarden van de ABN AMRO lening een implementatie van een (financiële) 
herstructurering van Nobilex bemoeilijken. Voor de overname van de ABN AMRO lening zal de KNB  
het bedrag van de door de KNB gestelde borg, zijnde € 6.130.000, gebruiken aangevuld met een 
extra bedrag ter grootte van € 2.470.000 (het resterende bedrag van het krediet). De ABN AMRO 



lening wordt overgenomen met de bestaande zekerheden en een borgstelling ter grootte van        
€ 2.470.000 van de huidige mede borg van de KNB. 
Dit betekent dat het werkkapitaal in 2023 met € 8.600.000 zal dalen. 

De commissie van advies van de ledenraad en de ledenraad in brede zin zijn op de hoogte 
gehouden en geïnformeerd rondom de herijking van het business-plan van Nobilex, de geplande 
verdere ondersteuning en het voornemen om Nobilex (financieel) te herstructureren. 

Bij de jaarrekening gaat het om pagina 40 kopje “Niet in de balans opgenomen activa en 
verplichtingen” en luidt de nieuwe tekst:

De KNB staat voor een bedrag ter grootte van € 6.130.000 mede borg voor een ABN AMRO lening 
aan Nobilex ter grootte van € 8.600.000. De mede borg staat borg voor het restant te weten               
€ 2.470.000. De KNB is voornemens de ABN AMRO lening over te nemen en daarvoor zal de KNB het 
bedrag van de door de KNB gestelde borg, zijnde € 6.130.000, gebruiken aangevuld met een extra 
bedrag ter grootte van € 2.470.000. De ABN AMRO lening wordt overgenomen met de bestaande 
zekerheden en een borgstelling ter grootte van € 2.470.000 van de huidige mede borg van de KNB. 
Vanwege de hoofdelijkheid van de borg blijft het financiële risico voor de KNB door de overname 
gelijk. Deze voorgenomen overname van de lening betekent dat het werkkapitaal in 2023 met             
€ 8.600.000 zal dalen.



4.b.2 Stichting Kwaliteitsfonds Notariaat
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6 Mededelingen Commissie van advies

1 2023-03-07 Verslag CvA met bestuur-voor LR.docx 

Verslag vergadering van de Commissie van Advies (CvA) d.d. 7 maart 2023 met bestuur

Datum 7 maart 2023
Tijd 17:00 - 18:30
Locatie Online
Type Met bestuur
Voorzitter Joyce Leemrijse
Aanwezig namens CvA Christ-Jan van Haperen

Barbara van Kampen
Jolande van Loon (vanaf agendapunt 5)
Jasper Nobel 
Jacqueline Trouw
Mike Rib
Raymond Voncken

Jimke Roos (secretaris LR)
Aanwezig namens bestuur Annerie Ploumen

Ingeborg Braun
Ed Engelen
Thijs Flokstra

Afwezig Hendrik Aries Edeler (secretaris directie/bestuur)

1 Opening en vaststellen agenda

2 Mededelingen

3 Lopende zaken
Nobilex: Het bestuur heeft geen nieuws ten opzichte van de ledenraadsvergadering van 
15 februari 2023. Het proces van reorganisatie is gaande. Indien mijlpalen worden bereikt, 
wordt dit meegedeeld aan de CvA en de ledenraad. 
Notaris ID: Het bestuur heeft geen nieuws ten opzichte van de ledenraadsvergadering van 
15 februari 2023. Uiterlijk week 11 van 2023 wordt een go / no go verwacht van de 
gesprekpartner. Desgevraagd geeft Annerie Ploumen aan dat in Nederland nog geen 
gecertificeerd orgaan is voor de uitgifte van digitale handtekeningen. 
Overig: Annerie Ploumen geeft aan dat de KNB actie heeft ondernomen op de uitspraak in 
het NOS-journaal waarbij werd gesproken over de kroongetuigeregeling voor notarissen “en 
andere kleine criminelen”. Tevens is gepubliceerd dat een notaris een medewerker het 
wettelijke ouderschapsverlof heeft ontzegd. Ook hieraan zal de KNB aandacht besteden. 
Deze negatieve publicaties dragen niet bij aan het beeld van een aantrekkelijk beroep. Met 
betrekking tot de “boekhoud-zaak in Brabant” kan Annerie Ploumen meedelen dat er 
voldoende middelen staan op de clientrekening. Het is nog niet bekend hoe de toezicht heeft 
kunnen falen. 

4 Kleine tussentijdse evaluatie CvA
In de ledenraadsvergadering van mei 2023 wordt het functioneren van de CvA geëvalueerd. 
Hoe kijkt de CvA en de bestuursdelegatie aan tegen de huidige opzet? 
Er wordt opgemerkt dat de overleggen gestructureerder zijn. De vergaderingen van de CvA 
zorgen voor een betere grip op de materie, hetgeen ook helpt bij de ringvergaderingen. 
De bijeenkomsten van de financiële commissie zorgen ervoor dat de leden van de CvA beter 
zijn geïnformeerd.
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De ICT-commissie kan optreden als sparringpartner voor het bestuur. Er zijn regelmatig 
overleggen. 
Met betrekking tot de portefeuille Future pro(o)f wordt opgemerkt dat de meerwaarde van de 
CvA ten opzichte van de ledenraad nog niet voldoende uit de verf komt. Dit lijkt mede te 
worden veroorzaakt door de omvang van het programma en de versnippering ervan. 
Mogelijk kan dit worden opgelost door onderdelen eruit te destilleren om te bespreken. 
Thijs Flokstra geeft aan dat het ook niet altijd goed is in te schatten welke informatie 
interessant is om te bespreken in de portefeuille. In het portefeuilleoverleg wordt besproken 
of deze portefeuille op dit moment dient te worden behouden in de CvA, of onderwerpen 
kunnen worden gedestilleerd of dat alleen hoog-over wordt gesproken. Actie: BvK, JT, TF

De portefeuille Herziening Wna heeft ook vanwege het ontbreken van de structuur nog niet 
een optimale vorm. Eventueel zou hierbij een benen-op-tafelsessie kunnen bijdragen. Vanuit 
de CvA wordt opgemerkt dat ook kan worden meegedacht over het proces van het project. 
Thijs Flokstra geeft aan dat bij deze fase van het project (opstart) weinig informatie te 
bespreken is.  De meerwaarde van het portefeuilleoverleg is daarom op dit moment beperkt. 
Barbara van Kampen stelt voor om ook in dit portefeuilleoverleg te bespreken of de 
portefeuille op dit moment dient te worden behouden in de CvA, of dat de herziening als vast 
onderwerp op de agenda van de CvA dient te komen. 
Annerie Ploumen nodigt de leden van de CvA uit om een actievere rol te hebben in de 
Herziening van de Wna. Extra ondersteuning in het Wna-project is wenselijk. (Noot: hierbij 
dient wel te worden gekeken naar de rol van de ledenraad als toezichthouder). 

De voorzitter merkt op dat het ook zinvol is om regelmatig te evalueren of voor de juiste 
projecten een portefeuilleoverleg zijn opgesteld. 

De notulen van de CvA-overleggen kunnen bijdragen aan een betere voorbereiding van de 
overige ledenraadsleden. 
Er wordt op diverse manieren gewerkt aan een terugkoppeling vanuit de CvA naar de 
overige ledenraadsleden; via het buddy-systeem, via de verslagen van de CvA en door met 
regelmaat koffie te drinken. 
Door met elkaar in gesprek te gaan wordt ook een onderscheid gemaakt in welke 
onderwerpen in de vergadering thuishoren en welke onderwerpen op een andere wijze 
dienen te worden besproken. Ook de rol van de ringbesturen wordt hierdoor verduidelijkt. 

Barbara van Kampen geeft aan dat het voor haar niet altijd duidelijk is welke onderwerpen 
kunnen worden besproken in de CvA. Er wordt afgesproken dat alles naar de secretaris kan 
worden gemaild. Via de secretaris vindt een eerste filtering plaats. Maar het idee van de CvA 
is om een open karakter te houden, waarbij in principe alles met elkaar kan worden 
besproken, ook zonder dat onderwerpen zijn geagendeerd. 

Er wordt opgemerkt dat de ingediende rondvragen voorafgaand aan de 
ledenraadsvergadering adequaat worden beantwoord. 

Over het algemeen zijn de leden van de CvA en de bestuursleden tevreden over het 
functioneren van de CvA. 

De leden van de CvA worden gevraagd na te denken over hun inbreng voor het komende 
jaar.

5 Inbreng leden
In vrijwel alle ringen worstelen de ringbesturen met de participatie van ringleden. De stukken 
van de ledenraad worden niet altijd gelezen en inbreng wordt nauwelijks, of niet op het 
gepaste moment, gegeven. 
Een positieve uitleg kan zijn dat de leden veel vertrouwen hebben in de afgevaardigden in 
de ledenraad. Wel worden andere leden als sparringpartner gemist. 
De beknoptheid van de notulen van de ledenraadsvergadering lijkt wel bij te dragen aan het 
lezen van de verslagen. 
Er worden verschillende suggesties gedaan: 
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- In stellingen aangeven wat wordt ingebracht in de ledenraadsvergadering 
(uitdagen).

- Als ringbestuur zelf openbaar met elkaar discussiëren (als soort rollenspel).
- Kijken naar andere werkvormen, in plaats van alleen zenden (in groepjes 

agendapunten bespreken, stemmen met kastjes etc.). 
- Alle deelnemers van te voren benaderen en stimuleren om te komen (eventueel 

faciliteren). 
- De niet-vertrouwelijke stukken van de ledenraad als pdf meesturen of de link naar 

de stukken meesturen bij de agenda van de ringvergadering. 

De aanwezigheid en zichtbaarheid van bestuursleden in de ringvergaderingen wordt erg 
gewaardeerd.
De omvang van de ringen beperkt mogelijk de interactie, omdat de leden elkaar niet (meer) 
kennen. 
In de ledenraad wordt als vast agendapunt opgenomen “wat werkt voor de ringen qua 
inhoud en methode”. Actie: JR

6 Rondvraag en sluiting gedeelte met bestuur
- Is er bij het hoogleraren-overleg ook meer bekend geworden over de zij-instroom 

mogelijkheden van HBO-rechten studenten? De hoogleraren lijken een 
terughoudende houding te hebben, omdat er voldoende aanwas van studenten is en 
het succes wat beperkt lijkt. Het bestuur van de KNB blijft hierover in gesprek. 

- De CvA-vergadering met bestuur van 3 mei 2023 (vakantie) wordt verplaatst naar 
dinsdag 25 april 17.00 uur, zodat ook de LR-vergadering kan worden 
voorbesproken. 

- Er is nog geen uitspraak in de zaak Rieter. De rechter gaat alleen uitspraak doen 
over het al dan niet openbaar maken van de stukken. Een inschatting van de kosten 
van de procedures wordt gedeeld met de ledenraad. 

7 Terugkoppelingen portefeuilleoverleg
De CvA-leden schrijven een kort verslag van de overleggen en geven de vergaderdata door 
aan de secretaris. Actie: CvA

De portefeuille overleggen worden niet in deze vergadering besproken omwille van de tijd. 

7.a Herziening Wna

7.b Future pro(o)f

7.c ICT
 

7.d Financiële commissie

8 Rondvraag
- Barbara van Kampen mailt twee vragen over het cursusaanbod en clientbrochures 

naar de secretaris. Actie: BvK
- Volgende vergadering van de CvA: dinsdag 4 april, zonder bestuur.

9 Sluiting



1 2023-04-04 Verslag CvA zonder bestuur-voor LR.docx 

Verslag vergadering van de Commissie van Advies (CvA) d.d. 4 april 2023

Datum 4 april 2023
Tijd 17:00 - 18:00
Locatie Online
Type Zonder bestuur
Voorzitter Joyce Leemrijse
Aanwezig namens CvA Christ-Jan van Haperen

Barbara van Kampen
Jasper Nobel  
Jacqueline Trouw
Mike Rib
Raymond Voncken

Jimke Roos (secretaris LR)

Afwezig Jolande van Loon 

1 Opening en vaststelling agenda
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

2 Mededelingen
Jolanda van Loon is afwezig. 

3 Evaluatie CvA
Bijlagen:

• 2022.04.27 Conceptverslag Commissie Leemrijse d.d. 26 april2022-voor LR.docx
• 2022-04-24 Notulen mbt eva cva.docx

Voor de ledenraadsvergadering van 17 mei 2023 staat een korte, tussentijdse evaluatie van de 
herinrichting van de CvA geagendeerd. In de vergadering van de CvA van 7 maart 2023 is met 
het bestuur het functioneren van de CvA ook besproken. 

Loopt goed:
- Gestructureerder dan voorheen;
- Door uitbreiding van de CvA is een betere verdeling van inhoud;
- Er is meer tussentijdse afstemming met het bestuur;
- Er is meer contact met de ringen die niet zijn vertegenwoordigd in de CvA door het 

buddy-systeem; 
- Het agendaoverleg tussen Annerie Ploumen en Joyce Leemrijse verloopt goed;
- Door de vragen die zijn gesteld door de CvA (of de onderliggende portefeuilles) en de 

bijbehorende antwoorden ook te vermelden in de verslagen, is de ledenraad 
geïnformeerd en voorbereid. 

Kan mogelijk beter:
- Meer proactiviteit richting bestuur: wat wil de CvA agenderen en kan de CvA meer 

bijdragen;
- Indien de CvA meer wil ontwikkelen richting een Raad van Commissarissen is het 

nodig om proactiever agendapunten aan te voeren; 
- Het bestuur lijkt redelijk afwachtend en zou de CvA mogelijk meer kunnen inzetten en 

meer vanuit zichzelf informatie kunnen geven, de wederkerigheid lijkt wat te ontbreken; 
- Het binnenhalen van vragen en onderwerpen vanuit de ring is moeizaam; 
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Tips: 
- De CvA kan meer ideeën doorgeven aan het bestuur / het bureau, waarbij wordt 

gerealiseerd dat niet alles zal worden opgepakt; 
- Het bestuur kan worden uitgenodigd om ook in de CvA inbreng te leveren zoals bij het 

agendapunt “mededelingen van het bestuur” in de ledenraad; 

Jacqueline Trouw geeft aan te stoppen met haar werkzaamheden voor de CvA. Er wordt 
gezocht naar een nieuw lid, waarbij rekening wordt gehouden met de geografische spreiding. 
Alle overige leden zetten hun werkzaamheden het komende jaar voort. 

Tijdens de ledenraadsvergadering wordt aan de leden gevraagd hoe de leden en de ringen de 
werking van de CvA ervaren en welke adviezen zij hebben. 

4 Notaris ID
Dit agendapunt wordt doorgeschoven naar het volgende CvA-overleg. Hierbij is het bestuur 
aanwezig. Vanwege de vertrouwelijkheid wordt dat agendapunt besloten besproken. 

5 Praktijktips delen
Er is behoefte om meer informatie te delen over het verloop en de inhoud van 
ringvergaderingen. 

Dit onderwerp wordt geagendeerd voor de ledenraadsvergadering van 20 juni 2023. De 
secretaris zoekt intussen uit of het mogelijk is beter gebruik te maken van de pagina’s van de 
ledenraad op NotarisNet en of daar een dynamisch document kan worden geplaatst, waar alle 
leden in kunnen werken. 
 

6 Inbreng ringen
Er is een wens om meer inbreng vanuit de ringen te krijgen. Dit wordt tijdens de 
ledenraadsvergadering van 20 juni 2023 verder besproken, samen met het delen van de 
praktijktips (zie agendapunt 5). 

Tijdens het CvA-overleg met het bestuur (25 april 2023) wordt besproken welke informatie over 
Nobilex wordt gedeeld tijdens de ALV, wat de begindatum is van de beroepsopleiding en welke 
onderwerpen/opleidingen onder ethiek vallen in de PE-systematiek. 

7 Vooruitblik ALV
Barbara van Kampen zal als voorzitter een toelichting geven op de werkzaamheden van de 
ledenraad en zal de penningmeester van het bestuur uitnodigen voor een toelichting op de 
financiële verslagen. 
De leden van de ledenraad worden geacht aanwezig te zijn bij de ALV. 

Het bestuur heeft aangegeven geen ledenraadsvergadering te willen houden voorafgaand aan 
de ALV. De voorzitter zal hierover spreken met de voorzitter van het bestuur tijdens het 
agendaoverleg van 17 april 2023. Het kan een optie zijn om als ledenraad te vergaderen 
zonder bestuur. 

8 Rondvraag
Er zijn geen onderwerpen voor de rondvraag.  

9 Sluiting



1 2023-04-25 Verslag CvA met bestuur voor LR.docx 

Notulen Commissie van Advies (CvA) vergadering d.d. 25 april 2023

Datum 25 april 2023
Tijd 17:00 - 18:30
Locatie Online
Type Met bestuur
Voorzitter Joyce Leemrijse
Aanwezig namens CvA Barbara van Kampen

Jasper Nobel 
Mike Rib
Raymond Voncken

Jimke Roos (secretaris LR)

Aanwezig namens bestuur Annerie Ploumen
Ingeborg Braun
Isabelle Cox
Ed Engelen

Hendrik Aries Edeler (secretaris directie/bestuur)

Afwezig Christ-Jan van Haperen (CvA)
Jolande van Loon (CvA)
Jacqueline Trouw (CvA)
Thijs Flokstra (bestuur)

1 Opening
De voorzitter opent de vergadering. Er zijn geen aanpassingen op de agenda.

2 Mededelingen
Jolanda van Loon en Christ-Jan van Haperen zijn (langdurig) afwezig. 
De CvA overweegt of tijdelijke vervanging van hen nodig is. 

Vanwege andere verplichtingen is het overleg tussen Annerie Ploumen en 
Joyce Leemrijse over de ledenraadsvergadering uitgesteld tot na de CvA-
vergadering. De conceptagenda van de ledenraadsvergadering van 17 mei 2023 
is dus nog niet voorbesproken en afgestemd, maar voor dit CvA-overleg wel 
geagendeerd. 
 

3 Voorbereiding LR d.d. 17 mei 2023 
De conceptagenda voor de ledenraadsvergadering is doorgenomen.

Benoeming Kamer voor het Notariaat
Annerie Ploumen deelt de procedure voor benoemingen met de Kamers. 
Actie: AP

Volgende LR-vergadering
De ledenraad komt op 20 juni 2023 bijeen, voorafgaand aan de ALV. Mogelijk 
kunnen niet alle bestuursleden hierbij aansluiten. 
Aan alle bestuursleden, MT-leden en ringleden wordt gevraagd om eventuele 
agendapunten aan te dragen. 

4 PE-punten ethiek - ter informatie / bespreking
Bijlage: Lijst cursussen met Ethiekpunten.xlsx

In de vergadering van de CvA van 4 april 2023 is het verzoek gedaan om een 
overzicht te krijgen van de opleidingen waarvoor ethiekpunten worden 
toegekend. Deze lijst wordt voor de ledenraadsvergadering van 17 mei 2023 iets 
aangepast en verder toegelicht.  
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5 Benen op tafel-gedeelte met bestuur
Vanwege de tijd zijn geen overige onderwerpen meer besproken. 

6 Rondvraag met bestuur
Er zijn geen onderwerpen voor de rondvraag. 

7 Sluiting deel met bestuur

8 Samenstelling CvA
Jacqueline Trouw heeft aangegeven de ledenraad en de CvA te verlaten. Er 
wordt een opvolger voor haar gezocht voor de CvA. Hierbij wordt rekening 
gehouden met de geografische spreiding van de leden. De leden van de 
ledenraad worden verzocht zich kandidaat te stellen bij interesse. 
De kandidaten zullen een gesprek hebben met de vacaturecommissie en de 
uiteindelijke kandidaat wordt benoemd door de ledenraad. Het streven is om 
deze benoeming te laten plaatsvinden op 20 juni 2023. 

9 Wat verder ter tafel komt zonder bestuur
Er zijn geen overige onderwerpen besproken. 

10 Rondvraag zonder bestuur
Barbara van Kampen merkt op dat de publiciteit die is ontstaan door het artikel 
over vastgoedtransacties in de Groene Amsterdammer niet wenselijk is, zeker 
niet gezien de voorgestelde wijzing in de Wna. 

Met betrekking tot NotarisID wordt aangegeven dat er volledig begrip is voor de 
beslotenheid, maar dat uiteindelijk een weloverwogen besluit moet worden 
genomen waarvoor meer informatie nodig is. 

11 Sluiting
Volgende CvA-bijeenkomst is 6 juni 2023.



1 Verslag Portefeuille-overleg Herziening Wna.docx 

Verslag Portefeuille-overleg Herziening Wna d.d. 23 maart 2023

- Er is een gesprek geweest tussen de kerngroep en het Ministerie van Justitie (MvJ);
- Het MvJ heeft de KNB gevraagd voor dit jaar 5 punten aan te wijzen voor de nieuwe WNA die 

prioriteit (moeten) krijgen. Het MvJ wil namelijk een puntsgewijze werkwijze hebben, zodat de 
voortgang wordt bewaakt.

- Vanuit de KNB wordt de herziening WNA behandeld in een kerngroep en een klankbordgroep.
- De kerngroep bestaat uit 6 personen.
- De klankbordgroep wordt per onderwerp geformeerd waarin specialisten op het gebied van 

dat onderwerp worden betrokken.
- De kerngroep heeft besproken: 

o Collectieve geheimhouding (art 22WNA) en poortwachtersrol;
o Collectief protocol (met ruimere vestigingsplaats) en archivering/digitalisering (met 

name wegens belang bij DOBV);
o Vervallen van 21 uurs eis voor zij-instromers;
o Beleggingsverbod;
o Term “kandidaat-notaris” laten vervallen (hetgeen een tekstuele wijziging zal gaan 

inhouden).

- Deze punten worden voorgelegd aan MvJ zodat deze punten dan dit jaar uitgewerkt kunnen 
worden;

- Halverwege april van dit jaar is de eerstkomende bijeenkomst met het MvJ;
- Na overleg met MvJ zal de klankbordgroep de punten uitwerken en een voorstel aan MvJ 

voorleggen.
- De CvA geeft de suggestie mee om op NotarisNet de voortgang te publiceren. Niet als doel 

om er inhoudelijk discussie over te  gaan voeren maar vooral om te laten weten wat er 
gebeurt ten aanzien van de herziening WNA.



7.g PE-punten ethiek

1 2023.05.17 Agendapunt 7.g. Notitie ledenraad Ethiekpunten.docx 

Vergadernotitie Ledenraad

Datum : 17 mei 2023
Agendapunt : 7.g
Onderwerp : PE-punten Ethiek
Van : Annerie Ploumen     

Status :  ter informatie   ter bespreking      ter beslissing 

Vraag aan de ledenraad:
Kennis te nemen van de mogelijkheden om PE-punten met de kwalificatie ethiek te 
behalen.

Doel notitie/samenvatting:

Begin maart 2023 heeft het bestuur van de KNB, gehoord de ledenraad, besloten om een 
extra categorie aan de PE punten toe te voegen. Deze categorie wordt bestempeld als 
Ethiek. Het bestuur heeft aangegeven dat voor het lopende tijdvak (2022-2023) 3 
PE-punten behaald moeten worden en dat voor het tijdvak 2024-2025 6 PE-punten 
behaald moeten worden. Op deze wijze is rekening gehouden met het feit dat de 
verplichting is ingevoerd lopende het tijdvak. 

Het bestuur heeft de vraag ontvangen of er wel voldoende mogelijkheid voor leden van 
de KNB is om aan deze verplichting te voldoen. In de bijlage bij deze lijst treft u de meer 
algemeen toegankelijke cursussen aan die deze kwalificatie hebben gekregen welke al 
zijn geweest. De cursussen die door individuele kantoren zijn georganiseerd en 
goedgekeurd zijn niet in dit overzicht opgenomen.

Naast deze al behaalde PE-punten van leden is overleg gevoerd met de Stichting ter 
bevordering van de notariële wetenschap om gezamenlijk een viertal digitale 
lunchbijeenkomst te organiseren waarmee leden eveneens totaal vier PE-punten kunnen 
behalen en dus direct kunnen voldoen aan de opgelegde verplichting. Voorts hebben het 
bestuur berichten bereikt dat ook tal van andere aanbieders momenteel cursussen 
aanbieden die de kwalificatie Ethiek krijgen en cursussen ontwikkelen die deze 
kwalificatie zouden moeten krijgen. Het bestuur van de KNB zal in ieder geval begin 2024 
weer een symposium tuchtrecht organiseren waaraan ook PE-punten met de kwalificatie 
Ethiek zullen worden toegekend.

Het bestuur meent dan ook dat er hiermee in de basis voldoende gelegenheid is geweest 
en nog komt in het lopende tijdvak om aan de opgelegde verplichting van 3 PE-punten 
met de kwalificatie Ethiek te voldoen. 

Bijlage

- Lijst met meer algemeen toegankelijke cursussen die afgerond zijn waaraan de 
kwalificatie Ethiek is toegekend



1 2023.05.17 Agendapunt 7.g. Bijlage I Cursussen ethiek.pdf 

Naam Aanbieder Plaats aanbieder Type Scholing Instellingsaccr j/n ID scholing Naam Scholing Categorie Datum Aantal punten Aantal unieke 
deelnemers

Netwerk Notarissen Utrecht 1 N 29666 Zelfstudiemodule Wwft Ethiek onderwijs KNB 01-04-2023 14 7

LegalPlanet B.V. Utrecht 1 N 29597 WWFT en het UBO-register voor het 
notariaat

Ethiek onderwijs KNB 31-03-2023 12 6

Ethiek onderwijs KNB 31-03-2023 31 7

FBN Juristen Amsterdam 1 N 29030 Inhouse lezingen Wwft 2023 Ethiek onderwijs KNB 30-03-2023 6 2

Ethiek onderwijs KNB 30-03-2023 69 18

Ethiek onderwijs KNB 29-03-2023 15 4

Ethiek onderwijs KNB 28-03-2023 29 9

iuris legal Haarlem 1 N 29531 WWFT, AVG en het nieuwe UBO-register Ethiek onderwijs KNB 27-03-2023 24 6

Ethiek onderwijs KNB 27-03-2023 10 4

Ethiek onderwijs KNB 26-03-2023 13 5

Ethiek onderwijs KNB 25-03-2023 4 2

Ethiek onderwijs KNB 24-03-2023 4 1

Sapientia Juridische Opleidingen Haarlem 1 N 29253 WWFT Kantoorbeleid Ethiek onderwijs KNB 24-03-2023 46 23

Ethiek onderwijs KNB 23-03-2023 22 7

FBN Juristen Amsterdam 1 N 29030 Inhouse lezingen Wwft 2023 Ethiek onderwijs KNB 22-03-2023 12 4

I am Legal Amsterdam 1 N 29444 Verdiepingscursus Wwft Ethiek onderwijs KNB 22-03-2023 6 3

Ethiek onderwijs KNB 22-03-2023 19 7

FBN Juristen Amsterdam 1 N 29067 Civiele (Wwft) Actualiteiten voor het 
Notariaat 2023

Ethiek onderwijs KNB 21-03-2023 135 45

FBN Juristen Amsterdam 1 N 29435 Onderdompelen in de Wwft voor de 
notariële praktijk 

Ethiek onderwijs KNB 20-03-2023 72 12

Ethiek onderwijs KNB 17-03-2023 3 1

I am Legal Amsterdam 1 N 29443 Basiscursus Wwft Ethiek onderwijs KNB 15-03-2023 12 6

FBN Juristen Amsterdam 1 N 29067 Civiele (Wwft) Actualiteiten voor het 
Notariaat 2023

Ethiek onderwijs KNB 14-03-2023 63 21

FBN Juristen Amsterdam 1 N 29030 Inhouse lezingen Wwft 2023 Ethiek onderwijs KNB 14-03-2023 33 11

Ethiek onderwijs KNB 14-03-2023 19 7

Ethiek onderwijs KNB 12-03-2023 4 2

Ethiek onderwijs KNB 10-03-2023 4 2

FBN Juristen Amsterdam 1 N 29067 Civiele (Wwft) Actualiteiten voor het 
Notariaat 2023

Ethiek onderwijs KNB 09-03-2023 42 14

Ethiek onderwijs KNB 09-03-2023 62 21

Ethiek onderwijs KNB 08-03-2023 6 1

FBN Juristen Amsterdam 1 N 29030 Inhouse lezingen Wwft 2023 Ethiek onderwijs KNB 07-03-2023 15 5

Ethiek onderwijs KNB 06-03-2023 4 2

Ethiek onderwijs KNB 04-03-2023 2 1

Ethiek onderwijs KNB 02-03-2023 3 1

Ethiek onderwijs KNB 01-03-2023 2 1

iuris legal Haarlem 1 N 29314 WWFT en het UBO-register Ethiek onderwijs KNB 24-02-2023 12 4

FBN Juristen Amsterdam 1 N 29067 Civiele (Wwft) Actualiteiten voor het 
Notariaat 2023

Ethiek onderwijs KNB 22-02-2023 36 12

Ethiek onderwijs KNB 21-02-2023 1 1

FBN Juristen Amsterdam 1 N 29030 Inhouse lezingen Wwft 2023 Ethiek onderwijs KNB 21-02-2023 48 16

Ethiek onderwijs KNB 20-02-2023 4 2

Ethiek onderwijs KNB 19-02-2023 8 2

Ethiek onderwijs KNB 17-02-2023 6 2

Ethiek onderwijs KNB 16-02-2023 8 3

NRS Vereniging van Notariele 
Registergoederen Specialisten

Den Haag 1 N 29315 NRS cursus ‘Notariële aandachtspunten en 
potentiële aansprakelijkheid bij mogelijke 
grondspeculatie?’ 

Ethiek onderwijs KNB 15-02-2023 111 37

Ethiek onderwijs KNB 15-02-2023 2 1

Notariaat

Shirley Akloe

18-04-2023

Overzicht behaalde punten per beroepsgroep
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FBN Juristen Amsterdam 1 N 29067 Civiele (Wwft) Actualiteiten voor het 
Notariaat 2023

Ethiek onderwijs KNB 14-02-2023 69 23

I am Legal Amsterdam 1 N 29119 Wwft  en het UBO-register (verdieping & 
update)

Ethiek onderwijs KNB 09-02-2023 20 10

Ethiek onderwijs KNB 09-02-2023 18 3

FBN Juristen Amsterdam 1 N 29067 Civiele (Wwft) Actualiteiten voor het 
Notariaat 2023

Ethiek onderwijs KNB 08-02-2023 42 14

iuris legal Haarlem 1 N 29090 WWFT en het nieuwe UBO-register Ethiek onderwijs KNB 27-01-2023 18 6

Ethiek onderwijs KNB 26-01-2023 2 1

Berghauser Pont Academy Amsterdam 1 N 29588 E-cursus Wwft Notaris Ethiek onderwijs KNB 18-01-2023 2 1

LegalPlanet B.V. Utrecht 1 N 29002 WWFT Incompany Ethiek onderwijs KNB 18-01-2023 14 7

Ethiek onderwijs KNB 17-01-2023 2 1

FBN Juristen Amsterdam 1 N 29030 Inhouse lezingen Wwft 2023 Ethiek onderwijs KNB 17-01-2023 6 2

FBN Juristen Amsterdam 1 N 29030 Inhouse lezingen Wwft 2023 Ethiek onderwijs KNB 16-01-2023 21 7

Ethiek onderwijs KNB 16-01-2023 2 1

Ethiek onderwijs KNB 15-01-2023 2 1

FBN Juristen Amsterdam 1 N 29030 Inhouse lezingen Wwft 2023 Ethiek onderwijs KNB 13-01-2023 9 3

Ethiek onderwijs KNB 13-01-2023 2 1

iuris legal Haarlem 1 N 28716 WWFT en het nieuwe UBO-register Ethiek onderwijs KNB 22-12-2022 9 3

Ethiek onderwijs KNB 20-12-2022 4 1

iuris legal Haarlem 1 N 28684 WWFT, AVG en het nieuwe UBO-register Ethiek onderwijs KNB 15-12-2022 4 1

Dialogue B.V. Bussum 1 N 28327 WWFT Ethiek onderwijs KNB 13-12-2022 2 1

Ethiek onderwijs KNB 12-12-2022 7 2

iuris legal Haarlem 1 N 28539 WWFT en het nieuwe UBO-register Ethiek onderwijs KNB 09-12-2022 9 3

FBN Juristen Amsterdam 1 N 28713 Inhouse lezing Wwft 2022 - Lingewaerd 
Notarissen & Notarissen Elst

Ethiek onderwijs KNB 08-12-2022 18 6

FBN Juristen Amsterdam 1 N 28681 Inhouse lezing Wwft 2022 - 
Samenwerkingsverband Fides

Ethiek onderwijs KNB 29-11-2022 24 9

Sdu Opleidingen & Events Den Haag 1 N 28582  Incompany Nico Notarissen - Wwft Update 
(5901/Q102445000 )

Ethiek onderwijs KNB 29-11-2022 70 35

Ethiek onderwijs KNB 28-11-2022 6 3

FBN Juristen Amsterdam 1 N 29110 (Live) Webinar: Aandachtspunten Wwft in 
de ondernemingsrechtpraktijk 

Ethiek onderwijs KNB 28-11-2022 14 7

FBN Juristen Amsterdam 1 N 28614 Inhouse lezing Wwft 2022 - Benschop & 
Sterling Netwerk Notarissen

Ethiek onderwijs KNB 25-11-2022 24 8

Ethiek onderwijs KNB 24-11-2022 2 1

FBN Juristen Amsterdam 1 N 28613 Inhouse lezing Wwft 2022 - Govers | Spil 
Notarissen (Rotterdam) en (Capelle ad 
Ijssel)

Ethiek onderwijs KNB 24-11-2022 15 5

FBN Juristen Amsterdam 1 N 28606 Inhouse lezing Wwft 2022 - Notariaat 
Maarten Rijntjes

Ethiek onderwijs KNB 15-11-2022 3 1

Ethiek onderwijs KNB 15-11-2022 2 1

NautaDutilh / Afdeling Learning & 
Development

Amsterdam 1 N 28964 NautaDutilh 2022 AML/CFT ("Wwft" in 
Dutch) training (compulsory)

Ethiek onderwijs KNB 15-11-2022 2 1

EDULAW Opleidingen Amsterdam 1 N 28318 Tuchtrecht voor het notariaat Ethiek onderwijs KNB 14-11-2022 60 10

FBN Juristen Amsterdam 1 N 28435 Ontbinding, vereffening en turboliquidatie & 
Aandachtspunten Wwft in de 
ondernemingsrechtpraktijk 

Ethiek onderwijs KNB 10-11-2022 50 10

Sdu Opleidingen & Events Den Haag 1 N 28468  Incompany Appel Wwft 
(5901/Q102715000)

Ethiek onderwijs KNB 10-11-2022 14 7

Netwerk Notarissen Utrecht 1 N 28424 Studiedag actualiteiten tuchtrecht Ethiek onderwijs KNB 10-11-2022 410 205

FBN Juristen Amsterdam 1 N 27695 Onderdompelen in de Wwft voor de 
notariële praktijk

Ethiek onderwijs KNB 04-11-2022 108 18

iuris legal Haarlem 1 N 28355 WWFT en het nieuwe UBO-register Ethiek onderwijs KNB 28-10-2022 18 6

FBN Juristen Amsterdam 1 N 28699 Inhouse lezing Wwft 2022 - 
Notarissencombinatie Den Helder

Ethiek onderwijs KNB 25-10-2022 6 2

FBN Juristen Amsterdam 1 N 27555 Inhouse lezingen Wwft 2022 Ethiek onderwijs KNB 25-10-2022 12 4

Ethiek onderwijs KNB 25-10-2022 10 2

Ethiek onderwijs KNB 24-10-2022 2 1

Ethiek onderwijs KNB 21-10-2022 1 1

FBN Juristen Amsterdam 1 N 27555 Inhouse lezingen Wwft 2022 Ethiek onderwijs KNB 18-10-2022 24 8

Ethiek onderwijs KNB 17-10-2022 6 1

FBN Juristen Amsterdam 1 N 28585 Inhouse lezing Wwft 2022 - Signa 
Notarissen

Ethiek onderwijs KNB 13-10-2022 15 5
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FBN Juristen Amsterdam 1 N 27555 Inhouse lezingen Wwft 2022 Ethiek onderwijs KNB 11-10-2022 9 3

FBN Juristen Amsterdam 1 N 28408 herkennen van risicotransacties en -
cliënten in het kader van Wwft 

Ethiek onderwijs KNB 10-10-2022 18 6

Ethiek onderwijs KNB 07-10-2022 4 2

FBN Juristen Amsterdam 1 N 28302 Inhouse lezing Wwft 2022 - Van Wijk 
Notarissen + Zwart & Partners 

Ethiek onderwijs KNB 06-10-2022 21 7

Ethiek onderwijs KNB 05-10-2022 2 1

Ethiek onderwijs KNB 04-10-2022 2 1

FBN Juristen Amsterdam 1 N 27555 Inhouse lezingen Wwft 2022 Ethiek onderwijs KNB 04-10-2022 9 3

Ethiek onderwijs KNB 02-10-2022 7 2

FBN Juristen Amsterdam 1 N 28295 Inhouse lezing Wwft 2022 - Notariskantoor 
Post & Kantoor Perez Voorschoten 

Ethiek onderwijs KNB 27-09-2022 15 5

Ethiek onderwijs KNB 27-09-2022 6 1

Sdu Opleidingen & Events Den Haag 1 N 28639 De gewijzigde WWFT** Ethiek onderwijs KNB 27-09-2022 9 3

iuris legal Haarlem 1 N 28222 WWFT, AVG en het nieuwe UBO-register Ethiek onderwijs KNB 26-09-2022 20 5

Ethiek onderwijs KNB 25-09-2022 5 1

Ethiek onderwijs KNB 23-09-2022 6 1

KNB Ring Overijssel Almelo 1 N 28549 lezing WWFT Ethiek onderwijs KNB 15-09-2022 20 20

FBN Juristen Amsterdam 1 N 28263 Inhouse lezingen Wwft - Abma Scheurs 
Notarissen

Ethiek onderwijs KNB 15-09-2022 64 16

Ethiek onderwijs KNB 14-09-2022 309 103

Ethiek onderwijs KNB 13-09-2022 4 2

Ethiek onderwijs KNB 11-09-2022 2 1

Ethiek onderwijs KNB 10-09-2022 6 1

Ethiek onderwijs KNB 08-09-2022 5 2

Ethiek onderwijs KNB 07-09-2022 12 4

Netwerk Notarissen Utrecht 1 N 28131 Fraude en witwassen herkennen (online) Ethiek onderwijs KNB 06-09-2022 370 185

Ethiek onderwijs KNB 06-09-2022 4 2

Stichting tot Bevordering der 
Notariële Wetenschap

Amsterdam 1 N 27640 Verdiepingscursus : Wandelen met de 
WWFT in Alkmaar

Ethiek onderwijs KNB 05-09-2022 6 2

Ethiek onderwijs KNB 03-09-2022 6 1

Ethiek onderwijs KNB 01-09-2022 3 1

iuris legal Haarlem 1 N 28116 WWFT en het nieuwe UBO-register Ethiek onderwijs KNB 26-08-2022 3 1

Ethiek onderwijs KNB 26-08-2022 2 1

Ethiek onderwijs KNB 25-08-2022 7 3

Sdu Opleidingen & Events Den Haag 1 N 27952 Sdu Seminar Tekst & toelichting Wwft en 
UBO registratie

Ethiek onderwijs KNB 12-07-2022 4 2

FBN Juristen Amsterdam 1 N 27555 Inhouse lezingen Wwft 2022 Ethiek onderwijs KNB 06-07-2022 15 5

Netwerk Notarissen Utrecht 1 N 27902 Wwft- zoombijeenkomst werken met de 
leidraad Notarieel onderzoek

Ethiek onderwijs KNB 28-06-2022 268 134

Ethiek onderwijs KNB 27-06-2022 5 2

Stichting tot Bevordering der 
Notariële Wetenschap

Amsterdam 1 N 27639 Verdiepingscursus : Wandelen met de 
WWFT in Alkmaar

Ethiek onderwijs KNB 27-06-2022 9 3

Ethiek onderwijs KNB 24-06-2022 5 1

Ethiek onderwijs KNB 23-06-2022 2 1

FBN Juristen Amsterdam 1 N 27824 Wwft Actualiteiten voor het Notariaat 2022 Ethiek onderwijs KNB 21-06-2022 57 19

Ethiek onderwijs KNB 20-06-2022 236 79

Ethiek onderwijs KNB 19-06-2022 2 1

Ethiek onderwijs KNB 16-06-2022 2 1

iuris legal Haarlem 1 N 27887 WWFT, AVG en het nieuwe UBO-register Ethiek onderwijs KNB 16-06-2022 8 2

Ethiek onderwijs KNB 15-06-2022 1 1

FBN Juristen Amsterdam 1 N 27824 Wwft Actualiteiten voor het Notariaat 2022 Ethiek onderwijs KNB 14-06-2022 27 9

Ethiek onderwijs KNB 14-06-2022 1 1

FBN Juristen Amsterdam 1 N 27857 Notarieel tuchtrecht: do's and don'ts Ethiek onderwijs KNB 13-06-2022 15 5

Dialogue B.V. Bussum 1 N 27881 KNB Ethisch handelen, dilemma’s en 
waarden

Ethiek onderwijs KNB 13-06-2022 30 5

CPO NIJMEGEN 1 N 27906 Wwft voor de praktijk - 11244 Ethiek onderwijs KNB 09-06-2022 3 1

Ethiek onderwijs KNB 08-06-2022 2 1

FBN Juristen Amsterdam 1 N 27824 Wwft Actualiteiten voor het Notariaat 2022 Ethiek onderwijs KNB 08-06-2022 51 17
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Ethiek onderwijs KNB 06-06-2022 2 1

Ethiek onderwijs KNB 03-06-2022 2 1

FBN Juristen Amsterdam 1 N 27824 Wwft Actualiteiten voor het Notariaat 2022 Ethiek onderwijs KNB 02-06-2022 18 6

Ethiek onderwijs KNB 01-06-2022 2 1

Ethiek onderwijs KNB 31-05-2022 10 3

Ethiek onderwijs KNB 30-05-2022 4 2

Ethiek onderwijs KNB 29-05-2022 4 2

Ethiek onderwijs KNB 26-05-2022 2 1

Ethiek onderwijs KNB 24-05-2022 6 1

LegalPlanet B.V. Utrecht 1 N 27844 Online Verdieping en actualiteiten WWFT 
en het nieuwe UBO-register

Ethiek onderwijs KNB 20-05-2022 2 1

Ethiek onderwijs KNB 20-05-2022 2 1

FBN Juristen Amsterdam 1 N 27824 Wwft Actualiteiten voor het Notariaat 2022 Ethiek onderwijs KNB 17-05-2022 42 14

FBN Juristen Amsterdam 1 N 27555 Inhouse lezingen Wwft 2022 Ethiek onderwijs KNB 16-05-2022 9 3

Ethiek onderwijs KNB 16-05-2022 2 1

Berghauser Pont Academy Amsterdam 1 N 27320 E-cursus Wwft Notaris Ethiek onderwijs KNB 11-05-2022 14 7

Ethiek onderwijs KNB 11-05-2022 11 2

FBN Juristen Amsterdam 1 N 27695 Onderdompelen in de Wwft voor de 
notariële praktijk

Ethiek onderwijs KNB 10-05-2022 36 6

Ethiek onderwijs KNB 10-05-2022 22 5

Stichting tot Bevordering der 
Notariële Wetenschap

Amsterdam 1 N 27635 Verdiepingscursus : Wandelen met de 
WWFT in Alkmaar

Ethiek onderwijs KNB 09-05-2022 9 3

Ethiek onderwijs KNB 09-05-2022 6 2

Ethiek onderwijs KNB 05-05-2022 3 1

Ethiek onderwijs KNB 29-04-2022 14 2

iuris legal Haarlem 1 N 27687 WWFT en het nieuwe UBO-register Ethiek onderwijs KNB 29-04-2022 6 2

FBN Juristen Amsterdam 1 N 27613 Wwft - Onderzoek herkomst middelen in de 
notariële praktijk

Ethiek onderwijs KNB 22-04-2022 30 10

Ethiek onderwijs KNB 21-04-2022 2 1

CPO NIJMEGEN 1 N 27352 Wwft reeks Ethiek onderwijs KNB 21-04-2022 1 1

FBN Juristen Amsterdam 1 N 27555 Inhouse lezingen Wwft 2022 Ethiek onderwijs KNB 20-04-2022 30 10

PraktijkGenerator B.V. Oosterbeek 1 N 26114 Master Class Tuchtrecht: nieuwe 
ontwikkelingen, praktisch benaderd 

Ethiek onderwijs KNB 14-04-2022 204 34

LegalPlanet B.V. Utrecht 1 N 27641 WWFT Kantoorbeleid Ethiek onderwijs KNB 13-04-2022 6 2

FBN Juristen Amsterdam 1 N 27555 Inhouse lezingen Wwft 2022 Ethiek onderwijs KNB 13-04-2022 24 8

Ethiek onderwijs KNB 12-04-2022 4 2

FBN Juristen Amsterdam 1 N 27555 Inhouse lezingen Wwft 2022 Ethiek onderwijs KNB 12-04-2022 12 4

Ethiek onderwijs KNB 11-04-2022 2 1

FBN Juristen Amsterdam 1 N 27555 Inhouse lezingen Wwft 2022 Ethiek onderwijs KNB 07-04-2022 15 5

iuris legal Haarlem 1 N 27500 WWFT en het nieuwe UBO-register Ethiek onderwijs KNB 25-03-2022 9 3

Notea Hilversum 1 N 27623 intensieve workshop WWFT deel 1 Ethiek onderwijs KNB 24-03-2022 18 6

Ethiek onderwijs KNB 23-03-2022 2 1

Netwerk Notarissen Utrecht 1 N 27421 Wwft - online cursus richtlijn Mandatory 
Disclosure

Ethiek onderwijs KNB 17-03-2022 63 63

Ethiek onderwijs KNB 17-03-2022 2 1

Ethiek onderwijs KNB 12-03-2022 2 1

Notea Hilversum 1 N 27464 intensieve workshop WWFT deel 1 Ethiek onderwijs KNB 10-03-2022 18 6

Ethiek onderwijs KNB 05-03-2022 2 1

Ethiek onderwijs KNB 02-03-2022 2 1

Ethiek onderwijs KNB 01-03-2022 2 1

iuris legal Haarlem 1 N 27389 WWFT, AVG en het nieuwe UBO-register Ethiek onderwijs KNB 01-03-2022 8 2

Ethiek onderwijs KNB 23-02-2022 2 1

Ethiek onderwijs KNB 22-02-2022 2 1

iuris legal Haarlem 1 N 27355 WWFT en het nieuwe UBO-register Ethiek onderwijs KNB 18-02-2022 18 6

Ethiek onderwijs KNB 15-02-2022 4 2

Ethiek onderwijs KNB 14-02-2022 2 1

Ethiek onderwijs KNB 07-02-2022 2 1
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Ethiek onderwijs KNB 31-01-2022 4 2

Berghauser Pont Academy Amsterdam 1 N 27249 IC Tap & van Hoff Notarissen Verdieping 
Wwft - 24 januari 2022

Ethiek onderwijs KNB 24-01-2022 20 10

Ethiek onderwijs KNB 16-01-2022 6 2

Ethiek onderwijs KNB 14-01-2022 2 1

iuris legal Haarlem 1 N 27172 WWFT en het nieuwe UBO-register Ethiek onderwijs KNB 12-01-2022 6 2

Ethiek onderwijs KNB 12-01-2022 4 2

Ethiek onderwijs KNB 11-01-2022 2 1

Ethiek onderwijs KNB 05-01-2022 2 1

Ethiek onderwijs KNB 03-01-2022 2 1
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8.a Pensioen
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1

Notitie Ledenraad

Datum : 17 mei 2023
Agendapunt : 8.a.
Onderwerp : Pensioen      
Van : Ed Engelen, Annette van der Klooster, Ingeborg Braun, Hans Kuijpers

Status :  ter informatie  ter bespreking  ter besluit

Verzoek aan de ledenraad
De ledenraad wordt verzocht kennis te nemen van de lopende zaken die de notariële 
pensioenregelingen betreffen. 

Toelichting
• De portefeuillehouders pensioen van het bestuur realiseren zich dat het enige tijd geleden is dat 

het onderwerp pensioen is besproken met de ledenraad. Aangezien het onderwerp complex van 
aard is, heeft het bestuur ervoor gekozen tijdens de ledenraad op 17 mei eerst aan de leden 
een korte presentatie te geven. Hierin zal uiteen worden gezet hoe de zaken omtrent de 
pensioenregelingen tot stand zijn gekomen en zijn geregeld in het Notariaat; voor notarissen, 
kandidaat-notarissen en medewerkers in het Notariaat. 

• Vervolgens wordt de huidige stand van zaken gepresenteerd ter vergadering. 
• Om het kennisniveau actueel te houden en ook de zaken te kunnen volgen, wordt het 

onderwerp pensioen de komende tijd als vast agendapunt voor de ledenraadsvergadering 
opgenomen. 



8.b Evaluatie CvA

1 2023.05.17 Agendapunt 8.b. Voorlegger evaluatie CvA.docx 

1

Notitie Ledenraad

Datum : 17 mei 2023
Agendapunt : 8.b.
Onderwerp : Evaluatie Commissie van Advies (CvA)     
Van : Joyce Leemrijse

Status :  ter informatie  ter bespreking  ter besluit

Vragen aan de ledenraad

• Hoe ervaren de leden van de ledenraad (en de ringen) de werking van de CvA?
• Welke verbeterpunten, vasthouders en adviezen wenst u de CvA mee te geven? 

Toelichting 

In de vergadering van de ledenraad op 18 mei 2022 heeft de ledenraad ingestemd met een vervolg op 
de CvA, waarbij rekening wordt gehouden met de resultaten van de evaluatie van de CvA, die in 2022 
heeft plaatsgevonden. Er is besloten dat de CvA twee jaar zou continueren, waarbij na een periode van 
één jaar een korte evaluatie zou plaatsvinden en na een periode van twee jaar een uitgebreide 
evaluatie. 

Tijdens de ledenraadsvergadering van 17 mei 2023 wordt de korte evaluatie gehouden. 
Hieraan voorafgaand heeft de CvA op 7 maart 2023  met het bestuur gesproken over de werking van de 
CvA en heeft de CvA op 4 april 2023 onderling de werking van de CvA geëvalueerd.
 
Er zijn twee bijlagen opgesteld: 

Bijlage I geeft het verslag weer van de voorgestelde werking van de CvA, zoals deze is besproken in de 
ledenraadsvergadering van 18 mei 2022, op basis van de evaluatie van 2022. In het rood staat de 
huidige gang van zaken van de CvA aangegeven. 

Bijlage II geeft de delen van de verslagen van de CvA-overleggen van 7 maart 2023 en 4 april 2023 
weer, die betrekking hebben op de evaluatie van de CvA. Deze zijn integraal overgenomen van de 
betreffende overleggen. 



1 2023.05.17 Agendapunt 8.b. bijlage I. 2022.04.27 Verslag Commissie Leemrijse d.d. 26 april2022 met opmerkingen.docx 

Bijlage I Vergadernotitie 18 mei 2022 met in rood de huidige gang van zaken 
gemeld. 

Vergadernotitie ledenraad

Datum : 18 mei 2022
Agendapunt : 4.b.
Onderwerp : Vervolg Commissie van Advies
Van : Commissie Leemrijse

Status : �ter informatie �ter bespreking     �ter beslissing 

Vraag
In de ledenraadsvergadering van 23 maart jl. is de Commissie Leemrijse verzocht om op basis van de 
notitie Evaluatie werkwijze met Commissie van Advies (hierna: CvA) en de discussie die hierover werd 
gevoerd in de ledenraad, te komen tot één of meerdere opties die tijdens de ledenraadsvergadering 
van 18 mei 2022 ter beslissing worden voorgelegd. In deze notitie staan de voorstellen van de 
Commissie Leemrijse. De voorstellen zijn gecategoriseerd op basis van de gesignaleerde knelpunten. 
Aan de ledenraad wordt gevraagd of de leden kunnen instemmen met de voorstellen zoals 
beschreven en of zij aanvullingen of suggesties hebben. 

Doel van de CvA
Verbeteren van de samenwerking tussen bestuur en ledenraad door het verkleinen van het 
informatieverschil tussen beide, hetgeen de kwaliteit van de onderlinge discussie zou moeten 
verbeteren.  

1: Communicatie

In de evaluatie en discussie werd aangegeven om te kijken naar mogelijkheden om de communicatie 
te verbeteren tussen de CvA en het bestuur en tussen de CvA en de ledenraad, waarbij ook het 
moment van de communicatie dient te worden bekeken. 

Voorstel:
Om de communicatie met de ledenraad te verbeteren wordt de CvA gevormd uit ledenraadsleden uit 
verschillende ringen. Elk CvA lid heeft naast de eigen ring ook intensief contact met de ringvoorzitter 
van een ring die niet in de CvA is vertegenwoordigd. Een frequent bezoek aan de ringvergadering van 
de eigen ring is vanzelfsprekend en aan de andere ring wordt aangemoedigd. 

Om de communicatie met het bestuur te verbeteren en meer te komen tot een inhoudelijke 
sparringpartner, worden portefeuilles aan CvA-leden gekoppeld. Per portefeuille twee CvA-leden. De 
portefeuillehouders koppelen terug naar de gehele CvA. De verslaglegging wordt gedeeld met de 
gehele ledenraad. 

Om het contact tussen het bestuur en de CvA te intensiveren wordt meer samen opgetrokken, 
bijvoorbeeld door informele bijeenkomsten en aanwezigheid bij het voorjaars- en najaarsberaad. 

De CvA (of een vertegenwoordiging van de CvA) sluit aan bij de voorzittercalls. De CvA kan eventueel 
toelichten wat is besproken met het bestuur. 

Overwegingen hierbij:
Door CvA-leden te koppelen aan specifieke ringvoorzitters ontstaat een laagdrempelig contact, wat 
informatie-uitwisseling kan bevorderen. Door het CvA-lid hiervoor verantwoordelijk te maken, kan het 
CvA-lid ook worden aangesproken als dit contact niet (voldoende) tot stand komt. 
Door het instellen van portefeuilles ontstaan meer inhoudelijk gespecialiseerde CvA-leden. Door de 
bespreking van de portefeuilles in de CvA, blijft ook de portefeuille-overstijgende inhoud bewaakt. 
Door de koppeling van bestuursleden op een portefeuille en CvA-leden op de portefeuille, wordt hier 
ook een laagdrempelige wijze van contact beoogd.  



De voorzittercalls met het bestuur worden gehandhaafd om de ringvoorzitters voor te bereiden op de 
ringvergaderingen. 

Huidige gang van zaken
De CvA wordt gevormd door leden uit verschillende ringen. Bij een vacature in de CvA wordt hiermee 
rekening gehouden. 

Elk CvA-lid is gekoppeld aan een buddy-ring. Het CvA-lid houdt de contactpersoon van de buddy-ring 
op de hoogte na een CvA-overleg en heeft eventueel ook tussentijds overleg. 
De volgende koppeling van ringen is gemaakt: 

o Mike Rib (Amsterdam): Noord-Holland
o Jolande van Loon (Rotterdam): Gelderland
o Christ-Jan van Haperen (Den Haag): Noord Nederland
o Jasper Nobel (Midden Nederland): Overijssel
o Barbara van Kampen (Oost-Brabant) (Geen koppeling)
o Jacqueline Trouw (Zeeland/West-Brabant) (Geen koppeling)
o Raymond Voncken (Limburg) (Geen koppeling)

Er is in samenspraak met het bestuur een aantal portefeuilles gevormd (Wna, Future Pro(o)f (FP), 
Financieel en ICT). Regelmatig vinden portefeuille-overleggen plaats. Bij de evaluatie van de CvA in 
april 2023 is gebleken dat de portefeuille-overleggen over de herziening Wna en FP niet optimaal 
verlopen. De portefeuillehouders gaan bekijken hoe dit kan worden opgelost en of dit nog wel de juiste 
portefeuilles zijn om nader te bespreken met de CvA. Van de portefeuille-overleggen wordt een korte 
samenvatting gemaakt die eventueel wordt toegelicht in het CvA-overleg of in het LR-overleg. 
De volgende verdeling van portefeuilles is gemaakt. 

o Wna: Barbara van Kampen, Jacqueline Trouw
o FP: Barbara van Kampen, Jacqueline Trouw
o ICT: Jolande van Loon, Raymond Voncken, Mike Rib
o Financieel: Christ-Jan van Haperen, Jasper Nobel

Er heeft nog geen uitgebreider contact tussen bestuur en de CvA plaatsgevonden op andere wijze 
dan de gebruikelijke momenten, hoewel er door de frequentere overleggen met de CvA en de 
portefeuille-overleggen wel meer contact is ontstaan. 

De CvA-leden zijn uitgenodigd bij de ringvoorzitters-call. 

2: Omvang van de CvA

Er is een spanningsveld tussen tijdsbesteding, dossierkennis verkrijgen, inhoudelijke expertise en 
slagvaardigheid. 

Voorstel:
De CvA bestaat uit vijf of zes inhoudelijke leden. 

Overwegingen hierbij:
Hoewel het vergroten van de CvA naar elf leden, vanuit alle ringen een vertegenwoordiger, zou 
passen bij de optie uit de discussienota van de heer Stokkermans om te onderzoeken of een kleinere 
ledenraad slagvaardiger is, is het organisatorisch moeilijker om een grote groep frequent bijeen te 
laten komen. De kans dat iedereen bij elk overleg aanwezig is, daalt naarmate de omvang van de 
groep groeit. Op langere termijn zou kunnen worden overwogen om de ringen en ringvoorzitters meer 
mogelijkheden te geven, zodat deze zouden kunnen functioneren als een soort deken. 

Door te werken met portefeuilles, hebben alle CvA-leden dossierkennis, maar op bepaalde 
onderdelen zijn zij expert. 



Huidige gang van zaken
De CvA wordt gevormd door zeven leden uit verschillende ringen. 

o Mike Rib (Amsterdam)
o Jolande van Loon (Rotterdam)
o Christ-Jan van Haperen (Den Haag)
o Jasper Nobel (Midden Nederland)
o Barbara van Kampen (Oost-Brabant)
o Jacqueline Trouw (Zeeland en West-Brabant)
o Raymond Voncken (Limburg)

Door de onderverdeling in portefeuilles ontstaat expertise. In de vergaderingen van de CvA worden de 
verslagen van de portefeuille-overleggen besproken. 

3: Mandaat van de CvA

Voorstel:
Het mandaat van de CvA blijft ongewijzigd. Wel wordt gewerkt aan een betere communicatie vanuit 
het mandaat. 

Overwegingen hierbij:
Indien een meer toezichthoudende rol zou gelden, zou het functieprofiel van een CvA-lid sterk 
verzwaren. Tevens zou dit een bestuursrechtelijke aanpassing vereisen. 

Huidige gang van zaken
Er wordt gewerkt volgens het gegeven mandaat. 

4: Governance van de CvA

Voorstel:
Van een lid van de CvA wordt een proactieve houding verwacht, ook in het leggen van contact en 
communiceren. Om de communicatie te bestendigen wordt de CvA gevormd uit leden van de 
ledenraad, die bij voorkeur minimaal een half jaar in de ledenraad zitting hebben en die verwachten 
nog minimaal twee jaar in de ledenraad (en CvA) te blijven. 

Een lid van de CvA wordt benoemd door de ledenraad.
 
Om de verschillende vergaderingen, de CvA-vergaderingen, de portefeuille-bijeenkomsten en de 
ledenraadsvergaderingen, te stroomlijnen wordt de rol van de secretaris van de CvA versterkt. De 
CvA-vergaderingen zullen worden geleid door de (gemandateerde) voorzitter die ook de 
ledenraadsvergadering voorzit. 

Er wordt gestreefd naar een vast vergadermoment voor de CvA, bijvoorbeeld de eerste woensdag van 
de maand. Portefeuille-overleggen vinden tussendoor plaats. 

Voorafgaand aan de ledenraadsvergadering met bestuur, vindt een korte ledenraadsvergadering 
zonder bestuur plaats. In deze voorbijeenkomst kan de CvA de ledenraad mondeling op de hoogte 
brengen van de laatste bevindingen en krijgen de ledenraadsleden de gelegenheid om met elkaar en 
de CvA van gedachten te wisselen. 

De vernieuwde CvA wordt vastgesteld voor een periode van maximaal twee jaar. Na een periode van 
maximaal één jaar zal de Commissie Leemrijse bijeenkomen voor een reflectie. Voor afloop van het 
tweede jaar vindt een volledige evaluatie plaats. 

Overwegingen hierbij:
De voorafgaande ledenraadvergadering zonder bestuur zijn gestopt vanwege spanning met 
individuele bestuursleden, die hierin een teken van wantrouwen zagen. Het huidige bestuur kan zich 
voorstellen dat een onderling overleg van de ledenraad kan leiden tot een constructievere vergadering 
met het bestuur.  



De voorzitter wordt geacht het geheel procedureel aan te jagen. Door hiervoor de voorzitter van de 
ledenraad in te zetten, wordt geen extra kennis verwacht en wordt de overdracht extra gewaarborgd. 
De voorzitter werkt samen met de secretaris. 

Door de vernieuwde CvA weer voor een periode van twee jaar vast te stellen, krijgt de CvA de 
gelegenheid te groeien in de nieuwe rol. Indien de voorzitter stagnatie bemerkt in het proces, wordt de 
voorzitter geacht dit eerder te signaleren.

Huidige gang van zaken
De leden van de CvA worden benoemd door de ledenraad. Er wordt rekening gehouden met de 
geografische spreiding van leden en bij voorkeur wordt gezocht naar leden die langer dan een half 
jaar lid zijn van de ledenraad. De vacaturecommissie voert gesprekken met de beoogde kandidaat. 

De CvA-vergadering vindt in principe plaats op de eerste dinsdag van de maand om 17.00 uur, waarbij 
de afwisselend per maand met bestuur wordt overlegd en zonder bestuur. Rond 
ledenraadsvergaderingen of indien de situatie hierom vraagt, wordt hiervan afgeweken. Portefeuille-
overleggen vinden tussendoor plaats. 

De vergaderingen worden georganiseerd, voorbereid en genotuleerd door de secretaris van de 
ledenraad en geleid door de gemandateerde voorzitter van de ledenraad. 

De optie om voorafgaand aan de ledenraadsvergadering te vergaderen zonder bestuur is komen te 
vervallen. Er is gekozen voor meer (informeel) contact tussen de leden van de CvA en van de 
ledenraad, bijvoorbeeld door een koffiemoment of lunchbijeenkomst voorafgaand aan de 
ledenraadsvergadering. 

De Commissie Leemrijse (Joyce Leemrijse, Jacqueline Trouw, Christ-Jan van Haperen, 
Annerie Ploumen, Ed Engelen, Hans Kuijpers en Jimke Roos) is niet als aparte groep bijeen geweest, 
maar de evaluatie van de CvA is op 7 maart 2023 in het CvA-overleg met het bestuur besproken. 
Hierbij waren, met uitzondering van de heer Kuijpers, alle leden van de Commissie Leemrijse 
aanwezig. De CvA en het bestuur hebben tijdens dit overleg het functioneren van de CvA besproken. 
Tevens heeft de CvA het functioneren geëvalueerd in de vergadering van 4 april 2023, zonder 
bestuur. Tijdens deze overleggen is afgesproken om ook de ledenraad en de ringen te vragen hoe de 
CvA functioneert. Hiervan zijn verslagen gemaakt. In de ledenraadsvergadering van mei 2024 zal een 
uitgebreidere evaluatie plaatsvinden. 

5. Alternatieven

Zoals eerder genoemd is overwogen om de CvA te laten bestaan uit alle ringvoorzitters. Hierbij 
aansluitend is ook besproken of de ledenraad uit alleen de ringvoorzitters zou kunnen bestaan. Dit 
zou een CvA overbodig maken. 

Tevens is overwogen om de volledige ledenraad elke maand bijeen te laten komen, waarbij de ene 
maand een informerende vergadering wordt gehouden en de volgende maand een besluitvormende 
vergadering. 

Deze opties verdienen niet de voorkeur van Commissie Leemrijse, vanwege de (arbeids)intensiviteit 
van de vergaderingen en de aanpassingen die hiervoor nodig zijn. 

Daarnaast is ook overwogen om de CvA af te schaffen en terug te gaan naar het systeem van losse 
commissies. Vanwege de grote thema’s en dossiers die binnen het notariaat en de ledenraad spelen 
en die de losse commissies overstijgen wordt de voorkeur door de Commissie Leemrijse gegeven aan 
de CvA. Wel wordt voorgesteld om ook portefeuilles en portefeuille-overleg voor de leden van de CvA 
in te voeren.

Huidige gang van zaken
De alternatieven zijn destijds door de ledenraad afgewezen. 
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Bijlage II Relevante passages verslagen CvA met betrekking tot de evaluatie 

Verslag CvA-overleg met bestuur van 7 maart 2023: agendapunt 4: evaluatie CvA

In de ledenraadsvergadering van mei 2023 wordt het functioneren van de CvA geëvalueerd. Hoe kijkt 
de CvA en de bestuursdelegatie aan tegen de huidige opzet? 

Er wordt opgemerkt dat de overleggen gestructureerder zijn. De vergaderingen van de CvA zorgen 
voor een betere grip op de materie, hetgeen ook helpt bij de ringvergaderingen. 

De bijeenkomsten van de financiële commissie zorgen ervoor dat de leden van de CvA beter zijn 
geïnformeerd.

De ICT-commissie kan optreden als sparringpartner voor het bestuur. Er zijn regelmatig overleggen. 

Met betrekking tot de portefeuille Future pro(o)f wordt opgemerkt dat de meerwaarde van de CvA ten 
opzichte van de ledenraad nog niet voldoende uit de verf komt. Dit lijkt mede te worden veroorzaakt 
door de omvang van het programma en de versnippering ervan. Mogelijk kan dit worden opgelost door 
onderdelen eruit te destilleren om te bespreken. Thijs Flokstra geeft aan dat het ook niet altijd goed is 
in te schatten welke informatie interessant is om te bespreken in de portefeuille. In het 
portefeuilleoverleg wordt besproken of deze portefeuille op dit moment dient te worden behouden in 
de CvA, of onderwerpen kunnen worden gedestilleerd of dat alleen hoog-over wordt gesproken. 
Actie: BvK, JT, TF

De portefeuille Herziening Wna heeft ook vanwege het ontbreken van de structuur nog niet een 
optimale vorm. Eventueel zou hierbij een benen-op-tafelsessie kunnen bijdragen. Vanuit de CvA wordt 
opgemerkt dat ook kan worden meegedacht over het proces van het project. Thijs Flokstra geeft aan 
dat bij deze fase van het project (opstart) weinig informatie te bespreken is.  De meerwaarde van het 
portefeuilleoverleg is daarom op dit moment beperkt. Barbara van Kampen stelt voor om ook in dit 
portefeuilleoverleg te bespreken of de portefeuille op dit moment dient te worden behouden in de CvA, 
of dat de herziening als vast onderwerp op de agenda van de CvA dient te komen. 

Annerie Ploumen nodigt de leden van de CvA uit om een actievere rol te hebben in de Herziening van 
de Wna. Extra ondersteuning in het Wna-project is wenselijk. (Noot: hierbij dient wel te worden 
gekeken naar de rol van de ledenraad als toezichthouder). 

De voorzitter merkt op dat het ook zinvol is om regelmatig te evalueren of voor de juiste projecten een 
portefeuilleoverleg zijn opgesteld. 

De notulen van de CvA-overleggen kunnen bijdragen aan een betere voorbereiding van de overige 
ledenraadsleden. 

Er wordt op diverse manieren gewerkt aan een terugkoppeling vanuit de CvA naar de overige 
ledenraadsleden; via het buddy-systeem, via de verslagen van de CvA en door met regelmaat koffie te 
drinken. 

Door met elkaar in gesprek te gaan wordt ook een onderscheid gemaakt in welke onderwerpen in de 
vergadering thuishoren en welke onderwerpen op een andere wijze dienen te worden besproken. Ook 
de rol van de ringbesturen wordt hierdoor verduidelijkt. Barbara van Kampen geeft aan dat het voor 
haar niet altijd duidelijk is welke onderwerpen kunnen worden besproken in de CvA. Er wordt 
afgesproken dat alles naar de secretaris kan worden gemaild. Via de secretaris vindt een eerste 
filtering plaats. Maar het idee van de CvA is om een open karakter te houden, waarbij in principe alles 
met elkaar kan worden besproken, ook zonder dat onderwerpen zijn geagendeerd. 

Er wordt opgemerkt dat de ingediende rondvragen voorafgaand aan de ledenraadsvergadering 
adequaat worden beantwoord. 

Over het algemeen zijn de leden van de CvA en de bestuursleden tevreden over het functioneren van 
de CvA. 

De leden van de CvA worden gevraagd na te denken over hun inbreng voor het komende jaar.



Verslag CvA-overleg van 4 april 2023: agendapunt 3: evaluatie CvA

Bijlagen:

• 2022.04.27 Conceptverslag Commissie Leemrijse d.d. 26 april2022-voor LR.docx
• 2022-04-24 Notulen mbt eva cva.docx

Voor de ledenraadsvergadering van 17 mei 2023 staat een korte, tussentijdse evaluatie van de 
herinrichting van de CvA geagendeerd. In de vergadering van de CvA van 7 maart 2023 is met het 
bestuur het functioneren van de CvA ook besproken. 

Loopt goed:
- Gestructureerder dan voorheen;
- Door uitbreiding van de CvA is een betere verdeling van inhoud;
- Er is meer tussentijdse afstemming met het bestuur;
- Er is meer contact met de ringen die niet zijn vertegenwoordigd in de CvA door het buddy-

systeem; 
- Het agendaoverleg tussen Annerie Ploumen en Joyce Leemrijse verloopt goed;
- Door de vragen die zijn gesteld door de CvA (of de onderliggende portefeuilles) en de 

bijbehorende antwoorden ook te vermelden in de verslagen, is de ledenraad geïnformeerd en 
voorbereid. 

Kan mogelijk beter:
- Meer proactiviteit richting bestuur: wat wil de CvA agenderen en kan de CvA meer bijdragen;
- Indien de CvA meer wil ontwikkelen richting een Raad van Commissarissen is het nodig om 

proactiever agendapunten aan te voeren; 
- Het bestuur lijkt redelijk afwachtend en zou de CvA mogelijk meer kunnen inzetten en meer 

vanuit zichzelf informatie kunnen geven, de wederkerigheid lijkt wat te ontbreken; 
- Het binnenhalen van vragen en onderwerpen vanuit de ring is moeizaam; 

Tips: 
- De CvA kan meer ideeën doorgeven aan het bestuur / het bureau, waarbij wordt gerealiseerd 

dat niet alles zal worden opgepakt; 
- Het bestuur kan worden uitgenodigd om ook in de CvA inbreng te leveren zoals bij het 

agendapunt “mededelingen van het bestuur” in de ledenraad; 

Jacqueline Trouw geeft aan te stoppen met haar werkzaamheden voor de CvA. Er wordt gezocht naar 
een nieuw lid, waarbij rekening wordt gehouden met de geografische spreiding. Alle overige leden 
zetten hun werkzaamheden het komende jaar voort. 

Tijdens de ledenraadsvergadering wordt aan de leden gevraagd hoe de leden en de ringen de 
werking van de CvA ervaren en welke adviezen zij hebben. 



9.a Conceptverslag Ledenraadsvergadering d.d. 15 februari 2023
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Notulen van de vergadering van de ledenraad van de Koninklijke Notariële Beroepsorganisatie, 
gehouden in het Jaarbeursgebouw te Utrecht op woensdag 15 februari 2023, aanvang 13.30 uur.

Aanwezig:
- namens de ring Amsterdam: de heer mr. G. Tjadens en

de heer mr. Mike Rib 
- namens de ring Den Haag: de heer mr. Christ-Jan van Haperen en

mevrouw mr. Miranda Heemskerk
- namens de ring Gelderland: mevrouw mr. Jane de Vries en

mevrouw mr. Monique Wijnhoven
- namens de ring Limburg: de heer mr. Raymond Voncken en

de heer mr. Bart Versteeg
- namens de ring Midden-Nederland: de heer mr. Jasper Nobel en

de heer mr. Koen van den Berg
- namens de ring Noord-Holland: de heer mr. Marcel ten Brinke en

mevrouw mr. Sylvia Kolk
- namens de ring Noord-Nederland: de heer mr. Cor van Dijk en 

mevrouw mr. Clarianne Jansen
- namens de ring Oost-Brabant: mevrouw mr. Barbara van Kampen 
- namens de ring Overijssel: mevrouw mr. Margreet Procee-Geelhoed en

mevrouw mr. Diane Verbaan
- namens de ring Rotterdam: mevrouw mr. Jolande van Loon en

de heer mr. Gijsbert van Wingerden
- namens de ring Zeeland/West-Brabant: mevrouw mr. Anthonine Arts-Zetteler en

mevrouw mr. Jacqueline Trouw

Voorts zijn aanwezig:
- mevrouw mr. Joyce Leemrijse, gemandateerd voorzitter van de ledenraad (hierna te noemen: 

voorzitter);
- namens het bestuur van de KNB: mevrouw mr. Annerie Ploumen, de heer mr. Ed Engelen, de 

heer mr. Thijs Flokstra, mevrouw mr. Ingeborg Braun, mevrouw mr. Isabelle Cox en mevrouw 
mr. Annette van der Klooster; 

- namens het bureau van de KNB: de heer mr. Hans Kuijpers, de heer Leo Draaisma, de heer 
mr. Willem Geselschap, de heer Bastiaan Kers en mevrouw Bernadette Verberne;

- secretarissen: mevrouw drs. Jimke Roos (ledenraad) en de heer dr. Hendrik Aries Edeler jr. MA 
(bestuur);

- toehoorders: mevrouw mr. Iris Hoogendam, mevrouw mr. Marieke Schoonhoven (na de pauze);
- notulist: mevrouw Julie van Horn.

1. Opening en mededelingen
De voorzitter opent de vergadering om 13.43 uur en doet de volgende mededelingen:
- Alleen ten behoeve van de notulen wordt een geluidsopname gemaakt.
- De heer Mark Jan Bolt (ring Noord-Nederland) is verhinderd de vergadering bij te wonen en 

wordt vervangen door mevrouw Clarianne Jansen. 
- Monique Rombouts (Ring Zeeland / West - Brabant) is verhinderd en wordt vervangen door 

Anthonine Arts-Zetteler.
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- De heer Ghislain van Kan heeft afscheid genomen als ledenraadslid en is opgevolgd door de 
heer Bart Versteeg.

- De nieuwe ledenraadsleden Clarianne Jansen en Cor van Dijk worden als afgevaardigden van 
de ring Noord-Nederland welkom geheten.

- Marieke Schoonhoven zal zich later bij de vergadering voegen, zodat de ledenraad afscheid 
van haar als bestuurder kan nemen.

2. Vaststellen agenda
- Ingekomen is een extra brief van de heer Rieter die bij agendapunt 5.d is geagendeerd.
- Agendapunt 7.a.I NotarisID wordt na agendapunt 8 in besloten vergadering behandeld. Ook 

de onder 9.c, 9.d en 9.e geagendeerde besloten notulen zullen dan worden besproken.
De agenda wordt vastgesteld.

3. Inventarisatie rondvraag
2023.02.15 Agendapunt 3. Binnengekomen rondvragen LR-voor vergadering

Er zijn veel vragen voor de rondvraag binnengekomen; veel daarvan worden schriftelijk 
beantwoord door het Bureau. De vragen van de ring Midden-Nederland zullen bij agendapunt 
CTN worden beantwoord. 

4. Beslispunten
4a. Benoeming nieuw bestuurslid KNB 

2023.02.15 Agendapunt 4.a. Bijlage I Voordracht nieuw bestuurslid.docx
(Vertrouwelijk) 2023.02.15 Agendapunt 4.a. Bijlage II CV iris hoogendam 20221207.pdf 

De ledenraad wordt verzocht Iris Hoogendam te benoemen als bestuurslid voor de periode 
15 februari 2023 tot en met 14 februari 2026 (anders dan genoemd in de notitie) in verband met 
het aftreden van Marieke Schoonhoven per 1 december 2022. Iris Hoogendam stelt zich voor en 
verlaat vervolgens de vergadering. 

Namens de vacaturecommissie licht Jolande van Loon de gevolgde procedure toe. In een 
wisselende combinatie van twee bestuursleden en een lid van de vacaturecommissie werden 
twee gesprekken met vier kandidaten gevoerd. Tevens spraken leden van het Bureau met de 
kandidaten. Deze werkwijze werd door alle betrokkenen positief ervaren. 
Besloten werd Iris Hoogendam voor te dragen voor de functie en de vacature commissie 
adviseert de ledenraad haar te benoemen. 

De ledenraad stemt unaniem in met de benoeming van Iris Hoogendam als lid van het bestuur 
voor de periode 15 februari 2023 tot en met 14 februari 2026 (BESLUIT), waarna Iris Hoogendam 
zich weer bij de vergadering voegt en haar een attentie wordt overhandigd.

4b. Gedragscode Informatiebeveiliging notariaat 
2023.02.15 Agendapunt 4.b. I Vergadernotitie Ledenraad 20230215 Gedragscode Informatiebeveiliging Notariaat.docx
2023.02.15 Agendapunt 4.b. II Introductie Informatiebeveiliging Notariaat KNB Ledenraad 20230215.pdf
2023.02.15 Agendapunt 4.b. III Concept Gedragscode Informatiebeveiliging Notariaat 0.18.docx
2023.02.15 Agendapunt 4.b. IV Leeswijzer Gedragscode Informatiebeveiliging Notariaat 0.3.docx
2023.02.15 Agendapunt 4.b. V Toelichting H4 Toegang tot informatie en systemen stap 1 0.5.docx
2023.02.15 Agendapunt 4.b. VI Toelichting H4 Toegang tot informatie en systemen Systeembeheer stap 1 0.7.docx
2023.02.15 Agendapunt 4.b. VII Toelichting H6 Beveiligingsincidenten 0.7.docx
2023.02.15 Agendapunt 4.b. VIII Hulpmiddel H6 Incidenten- en datalekkenprocedure 0.1.docx
2023.02.15 Agendapunt 4.b. VIIII Hulpmiddel H6 Incidenten- en datalekkenregister 0.2.xlsx

Leo Draaisma geeft een presentatie (zie 4.b. II) waarbij hij ingaat op het traject tot nu toe, het 
ontstaan van de gedragscode en de ondersteuning door de KNB. 
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De cyber criminaliteit neemt toe terwijl de maatschappij steeds kwetsbaarder wordt door de 
toenemende afhankelijkheid van digitale processen. Ook notariskantoren kunnen direct of 
indirect slachtoffer zijn van criminaliteit. Dat kan leiden tot verlies van gegevens én reputatie bij 
klanten en ketenpartners. Er komt steeds meer wet- en regelgeving, naar verwachting zullen 
notariskantoren wettelijk worden verplicht zich te beschermen en ook verzekeraars stellen eisen 
aan aspirant-verzekerden. Niet alleen het individuele kantoor loopt risico’s, maar het gehele 
notariaat loopt een risico bij een datalek waardoor het vertrouwen wordt geschonden en zou 
kunnen verdwijnen. 

De KNB heeft een basisset samengesteld van 95 in de komende twee jaren in te voeren 
maatregelen, die de kans op een geslaagde hack en de impact daarvan aanzienlijk verminderen. 
De opmerkingen van de experts, leden, leveranciers en overige stakeholders aan wie de 
gedragscode werd voorgelegd, zijn verwerkt. De KNB zal ook veel ondersteuning bieden door 
middel van toelichtingen, hulpmiddelen en voorbeelden. De invoering vindt plaats in vier 
stappen, per stap wordt een invoeringsplan met toelichting opgeleverd. Na het startsein kan de 
KNB vragen van kantoren en systeembeheerders beantwoorden. Ook na de invoeringsperiode zal 
de KNB ondersteuning leveren en de gedragscode en hulpmiddelen actualiseren. De dienst van 
het KNB-noodnummer wordt behouden en experts blijven daarbij betrokken. 
Voor de informatiebeveiliging zal steeds op allerlei manieren aandacht worden gevraagd. 

Vervolgens beantwoordt Leo Draaisma een aantal vragen:
- Het is steeds aan de notariskantoren om te voldoen aan de verplichting voor de informatie-

beveiliging. Vrijwel altijd is het nemen van maatregelen uitbesteed aan een van de 150 
systeembeheerders (leveranciers van kantoorautomatiseringsdiensten). Met acht van hen is 
de code doorgenomen en zij bevestigden vrijwel allemaal dat de maatregelen effectief en 
uitvoerbaar zijn en dat zij de middelen al leveren of kunnen leveren. Zij vinden belangrijk dat 
het verplicht gesteld wordt. 

- Als elk notariskantoor alle maatregelen correct heeft ingevoerd, is er een grote kans dat 
criminelen andere slachtoffers zoeken. De maatregelen moeten steeds worden 
geactualiseerd. 

- De mate van informatiebeveiliging verschilt per kantoor. Als de beveiliging slecht is geregeld 
zal het gaan om een forse ingreep en kostenpost maar waarschijnlijk hebben de meeste 
kantoren veel zaken al goed geregeld en zal het meer gaan om details waar men al rekening 
mee had gehouden. Veel zaken moet een leverancier regelen en daaraan zijn kosten 
verbonden. 

- Onbekend is of verzekeraars eisen stellen aan fysieke zonering in kantoren, hetgeen nu niet 
voorkomt op de lijst van AON met eisen van verzekeraars. Nu kan worden uitgegaan van de 
huidige eisen die aan fysieke beveiliging worden gesteld en zullen kantoren niet hoeven te 
verbouwen.

- Het organiseren van workshops hangt af van het aantal vragen dat na de eerste stap 
binnenkomt. In die fase dienen met name d systeembeheerders maatregelen te nemen ter 
voorkoming van hacks. Het aantal door kantoren te nemen maatregelen is beperkt. Als er 
veel vragen worden gesteld over de achtergrond van de maatregelen en de procedurele 
aanpassingen, zullen eventueel workshops worden georganiseerd.

- Informatiebeveiliging krijgt onvoldoende aandacht van kantoren. Aan de (verplichte) 
implementatie van de AVG besteedden kantoren veel meer aandacht. Het is heel belangrijk 
dat de overheid óf de KNB informatiebeveiliging verplicht stelt. Verplichtstelling door de KNB 
is alleen mogelijk als de gedragscode door de ledenraad wordt vastgesteld. Als er een 
verplichting komt kan de KNB daarbij ondersteuning bieden. Bij het onderdeel digitalisering 
zal tijdens de regiobijeenkomsten aandacht worden besteed aan diverse belangrijke 
onderwerpen. Maatregelen worden opgelegd om kantoren te helpen en informatie-
beveiliging wordt van alle ondernemers verwacht, ook door verzekeraars.
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- Over de invulling van controle en sanctionering moet nog worden nagedacht. Sanctionering 
kan niet betekenen dat een kantoor geen gebruik meer mag maken van het PEC-platform. 
Overwogen wordt informatiebeveiliging in de collegiale audits op te nemen, maar de 
auditoren gaven met betrekking tot de AVG al te kennen geen privacy deskundigen te zijn. 

- Het is ondoenlijk om een keurmerk aan alle 150 leveranciers te verstrekken en periodiek te 
vernieuwen. Er komt wet- en regelgeving voor informatiebeveiliging (NIS2) voor essentiële en 
belangrijke sectoren die waarschijnlijk ook voor het notariaat zal gelden terwijl er ook sprake 
is van een keurmerk voor leveranciers. Er kan worden gelobbyd om NIS2 ook van toepassing 
te laten zijn op het notariaat maar het verschil tussen puur NIS2 en de gedragscode is niet 
groot; het tempo van invoering van de gedragscode ligt wel hoger. 

De ledenraad stemt unaniem in met de vaststelling van de gedragscode Informatiebeveiliging 
Notariaat als set van informatiebeveiligingsmaatregelen die elk notariskantoor moet nemen 
(BESLUIT). 

5. Ingekomen stukken
5a. Begroting Stichting Kwaliteitsfonds Notariaat

2023.02.15 Agendapunt 5.a. SKN begroting 2023 2024 2025.pdf

Desgevraagd deelt de penningmeester, Ed Engelen, mee dat is afgesproken het weerstands-
vermogen te laten doorgroeien tot 25 miljoen EUR. Dat bedrag zal naar verwachting in 2024 
worden bereikt zodat in de loop van volgend jaar opnieuw hierover moet worden besloten. 
Volgens Ed Engelen is de dekking in het Kwaliteitsfonds voor particulieren en niet-particulieren 
gelijk maar stelt men zich tegenover zakelijke partijen terughoudend op. 
Daarnaast dekt de verzekering tot 50 miljoen EUR. Voor de dekking van 25 miljoen EUR moet 
worden gesproken over de risico’s en een daarbij behorende dekking. In de discussie die in het 
eerste kwartaal 2024 is gepland zal weer de vraag rijzen of daarmee het risico op meer claims 
wordt vergroot of dat er meer zekerheid wordt gecreëerd. Tegen die tijd kan beter worden 
voorspeld wanneer de limiet wordt bereikt. 

De penningmeester geeft een korte toelichting op de begroting. Onder meer dankzij de afdeling 
Financiën van de KNB komen de opbrengsten van de boetes die notarissen worden opgelegd in 
de Tuchtkamer nu ten goede van het Kwaliteitsfonds in plaats van aan de overheid. 

5b. Brief van de heer Rieter d.d. 30-11-2022 
2023.02.15 Agendapunt 5.b. 2022.11.30. Ingekomen dhr Rieter - 2022-1130d WOO-verzoek vóórvergad.LR enz..doc

De brief wordt voor kennisgeving aangenomen. Er zijn geen vragen of opmerkingen.

5c. Getekend mandaat voorzitter Ledenraad 
2023.02.15 Agendapunt 5.c. Getekend mandaat voorzitter LR dd 30112022.pdf

Het document wordt voor kennisgeving aangenomen. Er zijn geen vragen of opmerkingen.

5d. Brief van de heer Rieter d.d. 13-02-2023
2023.02.15 Agendapunt 5.d Binnengekomen e-mail dhr Rieter dd 13-02-2023.pdf

De brief wordt voor kennisgeving aangenomen. Er zijn geen vragen of opmerkingen.
Op 22 februari 2023 dienen vier zaken aangespannen door de heer Rieter. 

6. Mededelingen Commissie van Advies
- ICT-overleg heeft twee keer plaatsgevonden: een kort overleg met Isabelle Cox over 

NotarisID en een iets uitgebreider overleg, ook met Leo Draaisma, over een eerder concept 
van de gedragscode.
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- Financiële commissie: komt in april weer bijeen voor overleg over de jaarcijfers.
- Futurepro(o)f/Wna: over de Wna werd overlegd met Ingeborg Braun die aangaf dat een plan 

van aanpak wordt opgesteld. Er was geen overleg over Futurepro(o)f.
- Nobilex werd in de ringvergaderingen besproken. Er zijn geen verdere bijzonderheden.

7. Mededelingen bestuur 
7a. Korte stand van zaken

I. NotarisID: wordt in besloten vergadering besproken.
II. DOBV: de besluitvorming van de overheid is geagendeerd voor behandeling door de Kamer 

begin maart 2023 waarna de vaststelling hopelijk op 1 juli 2023 plaatsvindt. De proeftuin is 
nog steeds open en suggesties van leden voor verbetering zijn welkom. 

III. Commissie Toegang Notariaat (CTN): de noodcommissie heeft de opgelopen achterstand 
ingehaald en behandelt nu de gebruikelijke stroom. Met het ministerie wordt overlegd over 
de beleidsnotitie over de nieuwe CTN. Zodra de notitie is vastgesteld, kunnen notarissen 
worden gevraagd om lid te worden van de CTN. De noodcommissie bestaat uit Annerie 
Ploumen, Ed Engelen, de oud-voorzitter van de CTN en enkele andere mensen. Binnen het 
KNB-bestuur hebben Annerie Ploumen en Ed Engelen hun portefeuille Nieuwe benoemingen 
met betrekking tot de aan de CTN voor te dragen kandidaten, overgedragen aan Thijs 
Flokstra. Hoewel dit geen ideale situatie is, is dit de enige manier om nieuwe notarissen te 
kunnen blijven benoemen. De noodcommissie is voor één jaar (tot eind 2023) aangesteld. 
Vanwege de onduidelijkheden over de CTN was het geen reële optie om andere notarissen 
voor de noodcommissie te vragen dan de bestuursleden. 
Er wordt naar gestreefd de beleidsnotitie zo spoedig mogelijk vast te stellen zodat de 
noodcommissie kan worden opgeheven en de nieuwe CTN van start kan gaan. 
In de ring Rotterdam twijfelt een ringlid aan de werkwijze en samenstelling van de CTN. Het 
lid meent slechte ervaringen te hebben. Het ringbestuur verwees het lid in eerste instantie 
naar het KNB-bestuur maar het lid verzocht het ringbestuur dringend de vragen in de 
ringvergadering te stellen. Daar het KNB-bestuur is van mening dat het een persoonlijk 
verhaal betreft en daarom niet in de ledenraad dient te worden besproken. 
De voorzitter stelt voor de vragen schriftelijk te beantwoorden en niet in de ledenraad te 
bespreken. De ledenraad stemt daarmee in (BESLUIT).

IV.Toegang tot het recht: er zijn geen bijzonderheden te melden.
V. Opvolgingsproblematiek: er zijn geen bijzonderheden te melden.
VI.CNUE: er zijn geen bijzonderheden te melden.

7b. Bijgestelde begroting 2023 met doorkijkje naar 2024 en 2025:
2023.02.15 Agendapunt 7.b. Notitie Ledenraad Bijgestelde begroting.docx
2023-02-15 Agendapunt 7.b. KNB begroting 2023.pdf

De penningmeester gaat in op de begroting en de daarbij gevoegde toelichting van de 
gehanteerde uitgangspunten voor 2023 tot en met 2025. Er worden geen vragen gesteld.

7c. Intrekking spoedwet per 1 februari 2023
https://notarisnet.notaris.nl/nieuwsberichten/adviezen-en-handvatten-knb-voor-corona-vervallen-in-beginselper-1-februari

De spoedwet die naar aanleiding van Covid-19 van kracht werd is per 1 februari 2023 geëindigd. 
Nu zijn de afspraken van kracht die golden vóór de Covid-periode. Het is aan de notaris om te 
beoordelen of er sprake is van een bijzondere situatie. Naar aanleiding van de vele vragen is op 
NotarisNet duidelijk uitgelegd hoe te handelen, waar de eigen verantwoordelijkheid ligt en het 
verschil tussen identificatie op basis van artikel 39 lid 1 en onvoorwaardelijke legalisatie. 
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Bij legalisatie van een handtekening met voorwaarden kan onder omstandigheden 
aansprakelijkheid voortvloeien. Gevraagd wordt of het bestuur van mening is dat als men naar de 
algemene voorwaarden verwijst, er een aansprakelijkheidsbeperking van kracht is. 
Het bestuur blijft van mening dat een legalisatie van een handtekening in principe 
onvoorwaardelijk moet zijn. Er kan geen sprake zijn van een grijs gebied. Legalisatie houdt in dat 
de notaris een aangeboden stuk voorziet van een dagtekening en handtekening waarmee de 
echtheid van de handtekening wordt bevestigd. Als twijfel bestaat moet de notaris niet tot 
legalisatie overgaan en niet de aansprakelijkheid beperken door een exoneratiebeding of 
voorwaarden. 
Bij een gekwalificeerde legalisatie is het de vraag ten aanzien van wie de aansprakelijkheids-
beperking geldt. Ook de ingeschakelde experts waren de mening toegedaan dat er bij legalisatie 
geen twijfel mag bestaan over de echtheid van een handtekening. Het bestuur raadt aan 
legalisatie met aansprakelijkheidsbeperkingen niet meer te accepteren. 

7d. Portefeuille Future pro(o)f
In het kader van de herziening van de beroepsopleiding zijn onlangs bijeenkomsten geweest waar 
men kon ervaren hoe de nieuwe opleiding eruit gaat zien en hoe dat wordt ervaren. Binnenkort 
volgt een evaluatie welke verbeterpunten mogelijk zijn voor de nieuwe opleiding die hopelijk in 
september 2023 start. De kick-off van de opleiding die in maart 2023 start, is gemoderniseerd. 
Het KNB-bestuur zal daarbij aanwezig zijn. 

7e. Herziening Wna
Medio december 2022 vond een eerste bespreking met het Ministerie J&V plaats over de wens 
om de Wna te moderniseren. Het ministerie is welwillend maar heeft te weinig capaciteit om de 
volledige herziening op te pakken. Afgesproken is dat de KNB een voorstel zal doen met enkele 
prioriteiten. De notitie met prioriteiten is gemaakt en zal naar verwachting begin maart 2023 
worden besproken met het ministerie om een begin te maken met de aanpassing van de wet. De 
ringvoorzitters worden opgeroepen deelnemers te enthousiasmeren voor de klankbordgroepen 
(actie: ledenraad). De leden van de CvA met portefeuille Wna verzoeken het bestuur op de 
hoogte gehouden te worden. 

8. Bespreekpunten
8a. Nobilex 

Na de pauze wordt het agendapunt in besloten vergadering zonder toehoorders besproken.

8b. Jaarplan 2023
2023.02.15 Agendapunt 8.b. Bijlage I LR-notitie jaarplan 2023.docx
2023.02.15 Agendapunt 8.b. Bijlage II Jaarplan 2023_versie 1.2.doc
Annerie Ploumen nodigt de ledenraad uit vragen te stellen.

DIANA (Digitaal Afhandelen Nalatenschappen) is een pilot waaraan is meegewerkt om te 
onderzoeken hoe nalatenschappen in samenwerking met andere partijen, digitaal kunnen 
worden afgewikkeld. Zodra de pilot werkzaam blijkt te zijn in de praktijk, wordt deze methode 
uitgerold. Het project lijkt haalbaar (Proof of Concept), waarna de werking en effectiviteit verder 
worden onderzocht. 

Er zijn leden die bezorgd zijn over de gevolgen van het fysieke passeren bij de notaris voor de 
verwerking en het digitale repertorium. Digitaal passeren houdt in dat de akte digitaal kan 
worden ondertekend: digitaal op afstand of bij de notaris aan tafel. Daarnaast blijft het papieren 
proces in stand. Voorlopig zal er een tweesporenbeleid zijn: het huidige traject naast het digitale 
traject. De notaris moet de keuze maken welke vorm voor de cliënt geschikt is. Door het systeem 
te digitaliseren kan meer aandacht aan andere zaken worden besteed. De advies- en Belehrungs-



7

functies blijven essentieel. Digitaal passeren via een video live verbinding met de cliënt gaat niet 
per se sneller dan een fysieke afspraak. Het proces is niet opgesteld om tijd te winnen. 

De heer Voncken informeert of de resultaten van het onderzoek dat in 2022 zou plaatsvinden, 
naar de wijze waarop notarissen softwarematig kunnen worden geholpen om te voldoen aan de 
poortwachtersverplichting, al bekend zijn. Het bestuur deelt mee dat de mogelijkheden, de tools 
waaraan behoefte is en de wijze waarop daaraan vorm kan worden gegeven, worden 
onderzocht. Het bestuur komt hierop terug (actie: bestuur). 

8c. Reglement Bevordering vakbekwaamheid
2023.02.15 Agendapunt 8.c. Bijlage I Notitie PE punten ethiek.docx
2023.02.15 Agendapunt 8.c Bijlage II - Concept reglement bevordering vakbekwaamheid wijziging ethiek.docx

Om ervoor te zorgen dat álle leden bepaalde (ethische) cursussen (zoals WWFT) volgen is het 
noodzakelijk bepaalde cursussen met een bepaald thema of onderwerp binnen de 40 PE-punten 
die men in twee jaar moet behalen, verplicht te stellen. In de voorgelegde tekst is aan artikel 5 
een tweede lid toegevoegd. 

Voor docenten en hoogleraren enz. bestaat een volledige vrijstelling voor het behalen van PE-
punten, wat voor de hand ligt bij vakinhoudelijke punten maar voor ethiekpunten niet logisch is. 
De ledenraad stemt in met de toevoeging van artikel 5 lid 2 en gaat ermee akkoord dat het toe te 
voegen artikel ook op docenten en hoogleraren en anderen betrekking heeft (BESLUIT).

Artikel 5.2 stelt dat “Het bestuur kan vaststellen dat in een tijdvak van het in lid 1 van dit artikel 
genoemde aantal punten een bepaald aantal punten behaald moet worden met een bepaald 
thema of onderwerp”. In de ring Noord-Holland vond men dit te ruim / vaag geformuleerd. Het 
aantal punten voor ethiek is nu vastgesteld op acht, maar omdat het jaar al is begonnen wordt 
voor 2023/2024 uitgegaan van zes, neerkomend op ongeveer twee dagdelen. Voor het 
vaststellen van de punten voor ethiek zal worden uitgegaan van een realistisch aantal. Het 
bestuur behoudt zich de vrijheid voor om het aantal voor ethiek te behalen punten vast te stellen 
dat past in de tijdsgeest waarin aandacht aan een bepaald onderwerp moet worden besteed. 
Daarbij blijft de diversiteit van de cursussen belangrijk. De discretionaire bevoegdheid van het 
bestuur is ook nodig met het oog op de voorgenomen plannen en zal niet op een irreële wijze 
worden gebruikt; de leden zullen niet worden overvraagd.

9. Verslag vorige vergadering d.d. 21 september 2022
9a. Verslag ledenraad 9 mei 2022

20220509 LR conceptnotulen-voor LR.docx

Het verslag dat niet eerder ter vaststelling is voorgelegd wordt ongewijzigd vastgesteld.

9b. Notulen ledenraadsvergadering d.d. 16 november 2022_open incl. actiepuntenlijst en Q&A
2023.02.15 Agendapunt 9.b. 2022.11.16 Binnengekomen rondvragen LR-voor vergadering.docx
2022.11.16 LR conceptnotulen-voor vergadering-NV
2023.02.15 Agendapunt 9.b. LR actiepunten-voor vergadering 150223.docx

Laatste alinea van 7b, was: “Er wordt opgemerkt dat er kandidaat-notarissen zijn die aangeven 
geen kandidaat-notaris werkzaamheden verrichten en daarmee zich onthouden van de PE- plicht 
en de contributie aan de KNB.”

Dit wordt gewijzigd in: “Er wordt opgemerkt dat er kandidaat-notarissen zijn die zich niet als 
zodanig afficheren maar wel kandidaat-notaris werkzaamheden verrichten en zich daarmee 
onttrekken aan de PE-plicht en de contributie aan de KNB.”. 
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Het verslag wordt met inachtneming van deze wijziging vastgesteld.

Actiepunten:
De commissie heeft input gegeven op het conceptvoorstel governance Voorzieningsfonds. Het 
onderwerp wordt geagendeerd voor de volgende vergadering (actie: JR).

9c. Vertrouwelijk) Notulen LR-vergadering d.d. 16 november 2022 besloten
(Vertrouwelijk) 2023.02.15 Agendapunt 9.c 2022.11.16 LR conceptnotulen besloten-voor vergadering (V).docx

De notulen zijn in besloten vergadering besproken.

9d. (Vertrouwelijk) Notulen LR-vergadering d.d. 14 december 2022_besloten
(Vertrouwelijk) 2023.02.15 Agendapunt 9.d. 20221214 LR-extra conceptnotulen besloten-voor LR.docx

De notulen zijn in besloten vergadering besproken.

9e. (Vertrouwelijk) Notulen LR-vergadering d.d. 19 december 2022_besloten
(Vertrouwelijk) 2023.02.15 Agendapunt 9.e. 2022.12.19 Conceptnotulen LR-extra - vertrouwelijk – voor LR def.docx

De notulen zijn in besloten vergadering besproken.

10. Rondvraag
De ingediende vragen zijn behandeld en zijn/worden schriftelijk beantwoord.

11. Inventarisatie agendapunten volgende vergadering
Het conceptvoorstel governance Voorzieningsfonds en het onderwerp pensioenfonds worden 
voor de volgende vergadering geagendeerd.

De vergadering van 27 september 2023 wordt in het Van der Valk Hotel Utrecht gehouden. De 
vergadering van 17 mei 2023 wordt gevolgd door een diner.

12. Sluiting
Jasper Nobel bedankt Marieke Schoonhoven die uit het bestuur treedt, voor haar inzet en goede 
samenwerking en overhandigt haar een attentie.

De voorzitter bedankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de vergadering om 17.18 uur. 



9.b Actiepuntenlijst Ledenraadsvergadering d.d. 15 februari 2023

1 2023.05.17 Agendapunt 9.b. Actiepuntenlijst LR d.d. 15 februari 2023.docx 

Ledenraadsvergadering
d.d. 15 februari 2023

ACTIEPUNTEN (naar aanleiding van ledenraadsvergaderingen)

Datum
vergadering

Onderwerp Bestuur/
ledenraad 

Bureau Status

15-02-2023 Oproepen leden voor deelname aan 
klankbordgroepen Wna

Ringvoorzitters mei 2023

15-02-2023 Agenderen voor LR: pensioenfonds en 
conceptvoorstel governance 
Voorzieningsfonds

- Secretaris LR mei 2023

15-02-2023 Terugkomen op de resultaten van het 
onderzoek dat in 2022 zou plaatsvinden, 
naar de wijze waarop notarissen 
softwarematig kunnen worden geholpen 
om te voldoen aan de 
poortwachtersverplichting. 

Bestuur Bestuurssecretaris ? 



9.c Beantwoording rondvragen d.d. 15 februari 2023

1 2023.05.17 Agendapunt 9.c. Binnengekomen rondvragen LR d.d. 15 februari 2023.docx 

Vergadering van de Ledenraad d.d. 15 februari 2023 

Vooraf & ter vergadering ingediende vragen vanuit de ringvergaderingen t.b.v. ledenraad van 15 februari 2023

Nr. Ring Vraag vanuit de ledenraad (Re)actie  vanuit het bureau

1 Limburg
B. Versteeg

Bewaringsoverschot:

Wat is in de nieuwe praktijkaanwijzing een 
toereikend bewaringsoverschot? Dit wordt 
niet gekwantificeerd, maar is dat 10k, 100k, 
200k per notaris?

"Indien het door u reeds aangehouden bewaringsoverschot toereikend is in dier voege dat in dit 
bewaringsoverschot zijn meegenomen de kosten zoals omschreven onder 2.1 van de 
Praktijkaanwijzing derdengelden, dan bent u niet verplicht om nog een ‘extra’ buffer aan te houden op 
grond van de Praktijkaanwijzing derdengelden. Of het reeds door u aangehouden bewaringsoverschot 
in dat verband toereikend is, is aan u ter beoordeling."

Een bewaringsoverschot is dus toereikend als in dit bewaringsoverschot zijn meegenomen de kosten 
zoals omschreven onder 2.1 van de Praktijkaanwijzing derdengelden. Met behulp van de formule (zie 
2.3 van de Praktijkaanwijzing derdengelden) kan berekend worden of het door een notaris 
aangehouden bewaringsoverschot voldoende is. 

Indien het door de notaris aangehouden bewaringsoverschot lager is dan het bedrag dat op grond van 
vermelde formule als buffer op de derdengeldenrekening aangehouden dient te worden (middels een 
berekening op basis van gegevens van het voorafgaande boekjaar), dan is er dus géén sprake van een 
toereikend bewaringsoverschot. In dat geval dient de betreffende notaris het bedrag van het 
bewaringsoverschot te verhogen, zodat hij ten minste voldoet aan de buffer die hij uit hoofde van de 
Praktijkaanwijzing dient aan te houden op zijn derdengeldenrekening (mits er geen sprake is van de 
andere uitzondering zoals vermeld in 2.2 van de Praktijkaanwijzing derdengelden). 

Tot slot het volgende. De hoogte van de aan te houden buffer is afhankelijk is van het soort praktijk 
dat een notaris voert. Is jouw praktijk als notaris gericht op vastgoed, dan zal de buffer ook hoger 
uitvallen. Heb je uitsluitend een familiepraktijk, dan zal de buffer veel lager uitvallen. Juist door deze 
verschillen, is het niet mogelijk het 'toereikend bewaringsoverschot' te kwantificeren.

2 Rotterdam
J. van Loon

Cursus ringvoorzitters

Er wordt gevraagd of er nog een cursus 
wordt georganiseerd voor de ringvoorzitters 
met betrekking tot doorzoekingen van 
kantoren. 

Ja, deze is in de planning en vindt in het voorjaar plaats. Informatie volgt nog.



3 Rotterdam
J. van Loon

Openbaarmaking vertrouwelijke 
stukken

Jolande van Loon geeft aan dat in haar ring 
regelmatig vragen worden gesteld door 
rechter-commissarissen over 
openbaarmaking van vertrouwelijke 
stukken. Notarissen dienen zich ervan 
bewust te zijn dat aan deze verzoeken niet 
mag worden voldaan.

Dat is juist. Bij dit soort vragen is het verstandig te bellen met de KNB en te overleggen wat wel en 
niet vertrekt mag worden.

4 Rotterdam
J. van Loon

Gebruik WID-scanners

Jolande van Loon merkt op dat bij het 
inscannen van identificatiemiddelen in WID-
scanners, de foto en het BSN niet 
automatisch worden afgedekt en dus 
worden opgeslagen. Aan Praktijkzaken 
wordt gevraagd hoe hiermee om te gaan.

Het gebruik van de WID-scanner is verplicht. Voor een correcte controle is het noodzakelijk om alle 
informatie van het ID-document te scannen. In dit kader is het noodzakelijk deze gegevens te 
verstrekken en te verwerken. Na de scan ontvangt de notaris een rapport. Het is de vraag of de 
genoemde persoonsgegevens ook op dit rapport zouden moeten worden opgenomen. Dit wordt 
momenteel bekeken en zo nodig zal aan PWF-diensten gevraagd worden om het rapport aan te 
passen. Tot het moment dat dit een feit is, mag de notaris het huidige rapport van de WID-scan 
opnemen in zijn dossier en dus verwerken.

5 Rotterdam
J. van Loon

Kwaliteitsfonds

Een lid wil graag dat het kwaliteitsfonds nog 
een keer door de Ledenraad onder de 
aandacht wordt gebracht. Ooit was 15 mln 
het beoogde plafond, inmiddels stijgt dit 
door naar 27 mln, en waarschijnlijk 
binnenkort naar 30 mln. Dat is het dubbele. 
Kosten tucht en toezicht kunnen makkelijk 
betaald worden uit de pot. De KNB lijkt dol 
te zijn op potjes waar de leden zelf geen 
zicht op hebben en die door het bestuur zelf 
worden beheerd. Het gaat maar door, die 
€ 10,00 per akte. Miljoenen. Vraag: komt er 
een maximum, of gaan we doorsparen? Dat 
kan niet de bedoeling zijn. Nu zit er 3 x 
Frank Oranje in. Hoe vaak verwachten we 
dit? Ledenraad: stel paal en perk. En: gaan 

Het kwaliteitsfonds wordt jaarlijks onder de aandacht van de ledenraad gebracht, zo ook vandaag, de 
ledenraadsvergadering van 15 februari 2023: de begroting is geagendeerd als ingezonden stuk, ter 
informatie.

In de aanvangsfase van het Kwaliteitsfonds is het beoogde plafond van het fonds gelijk gesteld aan het 
maximum van de collectieve beroepsaansprakelijkheidsverzekeringen, te weten € 25 mln. Er is een 
verzekering afgesloten tot 30 mln met eigen risico van 20 mln. De groei van het vermogen naar het 
beoogde van het plafond zal naar verwachting in 2024 worden bereikt. Begin 2024 zal de feitelijke 
situatie, de begroting en de bijdrage per akte ter discussie worden ingebracht in de Ledenraad. Alsdan 
kan worden besloten wat de financiële bijdrage per akte moet zijn.
Die financiële bijdrage is mede afhankelijk van de feitelijke kosten van het toezicht en het tuchtrecht, 
naast eventuele calamiteiten waaraan de vragensteller refereert.



we dit nog herverzekeren? Dit fonds hoeft 
niet te blijven groeien.

6 Rotterdam
J. van Loon

Niet-gelegaliseerde volmachten

Er zijn ANBI's die notarissen wensen "af te 
schepen" met niet-gelegaliseerde 
volmachten, met daarbij een door een 
notaris afgegeven "specimen-
handtekening". Moeten we als notariaat 
willen meewerken aan een dergelijke gang 
van zaken? Of moeten we (a) altijd 
legalisatie vragen als "best practice", en/of 
(b) niet mee willen werken aan het afgeven 
van een dergelijke specimen-handtekening? 
Heeft de KNB hier overleg over met ANBI's 
of overkoepelende instanties? 

Elke notaris dient bij de uitvoering van zijn werkzaamheden zelf een afweging te maken hoe deze 
werkzaamheden worden binnen de kaders van de wet worden uitgevoerd. De notaris maakt hierin zijn 
of haar eigen afweging en hierin heeft de notaris keuzeruimte. Omtrent legalisering heeft de KNB op 26 
januari 2023 recent nog haar leden geïnformeerd. Zie: 
https://notarisnet.notaris.nl/nieuwsberichten/adviezen-en-handvatten-knb-voor-corona-vervallen-in-
beginsel-per-1-februari

7 Rotterdam
J. van Loon

Bewaren kopie ID en AVG

Onze poortwachterscans bevatten veel 
foto’s; moeten we die scans printen, zwart 
lakken, en dan weer scannen? En de 
oorspronkelijke scans verwijderen? Dat is 
veel en onnodige handling; niet te doen. 
Maar op de scans staat wel echt alles, 
inclusief bsn. Er schijnt een notitie  te zijn 
waar in staat wat er kan; kan deze nog 
eens gedeeld worden met alle leden? Want 
het specifieke antwoord op deze vraag staat 
niet in de FAQ's over dit onderwerp.

Op grond van de AVG moet er bij iedere verwerking van een persoonsgegeven getoetst worden of deze 
verwerking voldoet aan artikel 5 AVG en artikel 6 AVG. Eenvoudig gezegd betekent dit dat een 
persoonsgegeven alleen mag worden verwerkt voor rechtmatige doeleinden en alleen als het echt niet 
anders kan. Kortom: verwerking is alleen toegestaan als u zonder deze gegevens uw doel niet kunt 
bereiken. Het is daarom van belang om bewust te zijn waarom je bepaalde gegevens verwerkt. 

Mag ik het rapport van de WID-scanner dat een scankopie van het identiteitsdocument 
bevat wel bewaren?
Ten aanzien van een cliënt die voor de eerste maal voor de notaris verschijnt bij het verlijden van een 
notariële akte (artikel 39 lid 1 Wna), geldt naast de identificatieplicht ook een verplichting tot 
verificatie van de echtheid van het identiteitsdocument van de cliënt. De notaris dient dit te controleren 
door gebruik te maken van een WID-scanner (artikel 39 lid 1 Wna jo artikel 19A Vbg2011 jo 
Reglement gebruik WID-scanner).
De controle van de echtheid gebeurt door het maken van een scan van een identiteitsdocument en het 
uitlezen MRZ en de chip in het identiteitsdocument. Vervolgens produceert de WID-scanner een 
rapport dat ook kopieën van het identiteitsdocument omvat om aan te tonen dat de 
echtheidskenmerken aanwezig zijn. 
Om de controles uit te voeren door middel van de WID-scanner, is het ook noodzakelijk om een 
scankopie te maken van het document voor de controle op echtheid. Hierdoor is het onvermijdelijk dat 
alle gegevens, waaronder ook het BSN en de foto, op de scan zichtbaar zijn en niet bewerkt worden 
weergegeven.
Het uitgangspunt onder de AVG is dat men bij verwerking van persoonsgegevens in beginsel streeft 
naar minimale gegevensverwerking (artikel 5 lid 1 sub c AVG) en dus bij iedere verwerking de vraag 



gesteld moet worden of het noodzakelijk is. Om aan de verificatieverplichting van artikel 39 lid 1 Wna 
jo artikel 19A Vbg2011 jo Reglement gebruik WID-scanner te voldoen, zult u de WID-scanner moeten 
gebruiken en dat resulteert in het ontvangen van het rapport met de gegevens die zichtbaar zijn op het 
identiteitsdocument (zoals foto en BSN). Het bewaren van het rapport is nodig om aan te tonen dat 
deze controle is uitgevoerd. De verwerkingen ‘uitvoeren van WID-scan’ en ‘bewaren rapport WID-scan’ 
zijn noodzakelijk en daarmee geoorloofd. U hoeft het resultaat van de WID-scan dus niet te wissen of 
te bewerken. De KNB is in overleg met de leveranciers van de WID-scanners en de NSL’s om te 
bespreken of de WID-scan rapportages aangepast dienen te worden. 

Mag ik het rapport van de WID-scanner dat een scankopie van het identiteitsdocument 
bevat bewaren wanneer ik de WID-scanner heb gebruikt voor verificatie van een 
identiteitsdocument bij legalisatie?
Een notaris die een onderhandse volmacht legaliseert (op grond van artikel 52 lid 2 Wna), heeft niet 
met artikel 39 lid 1 Wna te maken en ook niet met de scannerverplichting. Uiteraard moet die notaris 
de identiteit van de volmachtgever vaststellen, echter niet op grond van artikel 39 lid 1 Wna maar 
omdat hij moet weten wie hij voor zich heeft. Anders kan hij niet verklaren wie in zijn bijzijn zijn 
handtekening heeft gezet. Omdat er geen scanverplichting geldt bij legalisaties en daarmee ook geen 
verplichting om aan te tonen dat u de scanner heeft gebruikt zult u het rapport alleen in bewerkte 
vorm mogen opslaan. De Wna schrijft namelijk niet voor dat de notaris een kopie van het 
identiteitsdocument bewaart van personen die hij heeft geïdentificeerd. Wel is het raadzaam aan te 
tekenen door wie, op welke datum de identiteit van de cliënt is vastgesteld en aan de hand van welk 
document. U zult het rapport moeten bewerken zodat alleen de voor u noodzakelijke gegevens worden 
verwerkt. Welke gegevens noodzakelijk zijn zal afhankelijk van de situatie, dit is ter beoordeling van 
de notaris. 

8 Rotterdam
J. van Loon

BFT

Notaris heeft onlangs BFT-controle gehad 
en heer Snoeren van BFT gaf aan dat nadat 
de 5 klachten BFT bij de KvN/Hof zijn 
gewezen, men van plan is om de 
piketpaaltjes verder te slaan en ook het 
vastgoed gehouden door de personal 
holdings mee te nemen. De heksenjacht 
gaat voort. Graag aandacht hiervoor in 
gesprekken van bestuur met KNB. Met de 
nadruk op aandacht voor het feit dat dit 
beleid het notarisvak niet aantrekkelijker 
maakt.

Dit is constant onderwerp van gesprek tussen het BFT en de KNB. Het is en blijft zo dat de KNB en het 
BFT hier anders naar kijken. Eén en ander zal ook meegenomen worden in de gedachten over de 
modernisering van de Wna. 



9 Rotterdam
J. van Loon

BFT

Graag aandacht voor zaak Veldhoven. 
Misschien kan BFT meer aandacht hebben 
voor toezichttaken. Hoe kan het dat deze 
fraude bij deze notaris niet is 
geconstateerd. Vorige week weer negatieve 
pers voor het notariaat. Kan BFT na zaak 
Oranje zich niet beter gaan focussen op 
fraude op de kantoren. Dit is pas echt 
schadelijk voor de goede naam van het 
notariaat.

Ook dit neemt de KNB mee in de richting van het BFT. 

10 Rotterdam
J. van Loon

Appèlcommissie

De KNB heeft een appèlcommissie. Wat is 
precies de taak van deze commissie?

Het bestuur van de KNB kan op grond van artikel 107 lid 1 Wna hoger beroep instellen tegen alle 
beslissingen van de kamers voor het notariaat. Het bestuur meent dat er situaties denkbaar zijn in het 
algemeen belang van het notariaat dat meer van deze mogelijkheid gebruik wordt gemaakt. Het 
bestuur wil alvorens van deze mogelijkheid gebruik te maken zich goed laten adviseren. In dat licht 
heeft het bestuur een appèlcommissie ingesteld waarin advocaten zitting hebben die vaker betrokken 
zijn bij tuchtzaken. Zij zullen het bestuur van een advies voorzien vanuit hun expertise en kennis. Een 
lid van de appèlcommissie die vanuit zijn werk betrokken is bij een zaak zal niet betrokken zijn bij de 
advisering aan het bestuur over de vraag of het bestuur van de mogelijkheid in artikel 107 lid 1 Wna 
gebruik zou moeten maken.

11 Den Haag
M. Heemskerk

Cyberveiligheid

In verband met de cyberveiligheid was de 
vraag ook te kijken naar de website van de 
FIU, deze lijkt sterk verouderd en verre van 
veilig.

De KNB heeft contact met de FIU-Nederland.

12 Den Haag
M. Heemskerk

Verklaring banken WWFT 

In de ring zijn grote zorgen over de 
verklaring die gestuurd moet worden naar 
de banken bij een informatieverzoek. Is er 
afgesproken onder welke voorwaarden deze 
verklaring opgevraagd kan worden bij een 
notaris? Er is angst dat dit een standaard 
verzoek gaat worden. Overleg geweest met 
notarissen in België en Frankrijk en die 
begrepen niet dat zoiets hier kon. Het is dus 

Vanaf 1 februari jl. kan deze verklaring (Verklaring notaris naar aanleiding van informatieverzoek bank 
in verband met Wwft) worden gebruikt als een bank in het kader van haar Wwft-verplichtingen vragen 
stelt over de derdengeldenrekening. Deze vragen zien op transacties die in het verleden (vanaf maar 
ook voor 1 februari jl.) hebben plaatsgevonden via derdengeldenrekeningen. Over deze verklaring 
heeft de KNB op 19 december jl. bericht op NotarisNet 
(https://notarisnet.notaris.nl/nieuwsberichten/verklaring-oplossing-voor-informatieverzoeken-
derdengeldenrekeningen).

Hierin staat onder meer: 
“Op grond van de Wwft zijn banken verplicht tot cliëntenonderzoek. Tot hun cliënten behoren ook 
notarissen met derdengeldenrekeningen. In het kader van hun Wwft-verplichtingen vragen banken 



niet een Europees iets. Meer gewenst was 
een duidelijk standpunt naar de banken dat 
wij onze eigen toezichthouder hebben. Wat 
moeten we nu met deze verklaring? We 
maken het probleem van de bank, ons 
probleem. Bij invullen verklaring moet weer 
dossier tegen het licht gehouden worden.
Wat als kwaliteitsrekening opgezegd wordt, 
kan een notaris dan ook privé geen 
rekeningen meer openen?

soms informatie aan notarissen over bepaalde transacties die hebben plaatsgevonden via hun 
derdengeldenrekeningen. Vanwege de notariële geheimhoudingsplicht kunnen notarissen vaak niet 
voldoen aan een dergelijk informatieverzoek. Wwft-cliëntenonderzoek door banken en de wettelijke 
geheimhoudingsplicht van notarissen botsen dus soms met elkaar. De KNB heeft de minister van 
Justitie en Veiligheid en de minister voor Rechtsbescherming hierop gewezen. Naar aanleiding hiervan 
hebben het ministerie van Justitie en Veiligheid, het ministerie van Financiën, De Nederlandsche Bank 
(DNB), het Bureau Financieel Toezicht (BFT), de Nederlandse Vereniging van Banken (NVB) en de KNB 
dit probleem besproken en gezocht naar mogelijke oplossingen hiervoor. De oplossing is gevonden in 
een verklaring (doc) van de notaris. Deze bevat feitelijke informatie over het Wwft-cliëntenonderzoek 
dat de notaris heeft uitgevoerd. Als een bank in het kader van haar Wwft-verplichtingen transactie-
informatie vraagt aan een notaris en de notaris de gevraagde informatie niet kan verstrekken vanwege 
zijn wettelijke geheimhoudingsplicht, dan kan de notaris deze verklaring afgeven aan de bank. De bank 
mag dan op deze verklaring vertrouwen.” 

Deze verklaring is tot stand gebracht en akkoord bevonden door alle hierbij betrokken partijen (het 
ministerie van Financiën, het ministerie van Justitie en Veiligheid, DNB, het BFT, de NVB en de KNB). 
Deze verklaring is de oplossing die is gevonden voor het spanningsveld tussen de verplichting tot 
Wwft-cliëntenonderzoek van banken en de wettelijke geheimhoudingsplicht van notarissen. Dit 
spanningsveld ontstaat bij informatieverzoeken van banken aan notarissen over transacties via 
notariële derdengeldenrekeningen. Zie over dit spanningsveld en de brief die de KNB hierover heeft 
geschreven aan de minister van Justitie en Veiligheid en de minister voor Rechtsbescherming het 
bericht https://notarisnet.notaris.nl/nieuwsberichten/onderzoek-naar-conflicterende-plichten-banken-
en-notarissen. 

De oplossing/verklaring dient om te voorkomen dat een bank, als de notaris niet voldoet (niet kan 
voldoen) aan een Wwft-informatieverzoek van de bank, de klantrelatie met de notaris beëindigt (moet 
beëindigen) en diens derdengeldenrekening opzegt (moet opzeggen) op grond van artikel 5 lid 3 Wwft. 
De verklaring is geen Europees iets maar een nationale oplossing voor het in Nederland geconstateerde 
spanningsveld. De verklaring is niet in strijd met het tipping off-verbod van artikel 23 Wwft. Het BFT 
en het ministerie van Justitie en Veiligheid hebben dit bevestigd. 

In de Beleidsagenda aanpak witwassen 
(https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?id=2022Z17664&did=2022D375
09) schrijven de ministers van Financiën en Justitie en Veiligheid over de oplossing:
“Daarom is besloten dat als een bank aanleiding heeft om voor de naleving van Wwft-verplichtingen 
informatie op te vragen bij een notaris over transacties van zijn cliënten, die notaris dan daarover een 
verklaring afgeeft aan de bank. De verklaring bevat feitelijke informatie over het cliëntenonderzoek dat 
de notaris heeft uitgevoerd. De bank mag op deze verklaring vertrouwen, deze gebruiken bij en 
verwerken in haar Wwft-cliëntenonderzoek en verstrekken aan een toezichthouder of opsporingsdienst, 
als daarom wordt gevraagd. De notaris zal in alle gevallen waarin een dergelijke verklaring wordt 
afgegeven daar onverwijld melding van doen bij BFT. Over twee jaar zal deze oplossing worden 



geëvalueerd met de vraag of en waar deze zo nodig aanpassing behoeft. Met deze passende, 
duurzame oplossing, die in overeenstemming is met de Wwft, kunnen alle betrokken partijen aan de 
op hen rustende wettelijke vereisten voldoen.” 
De verklaring is bedoeld voor situaties waarin een bank aanleiding heeft om voor de naleving van haar 
Wwft-verplichtingen informatie op te vragen bij een notaris over transacties via de 
derdengeldenrekening. Over 2 jaar zal deze oplossing worden geëvalueerd. Mocht blijken dat banken 
oneigenlijk gebruik maken van de verklaring, dan zal de KNB dit uiteraard eerder aankaarten bij de 
NVB.

13 Den Haag
M. Heemskerk

Executeur

Het wordt als executeur steeds lastiger om 
informatie te krijgen van banken. Juridisch 
is de executeur gevoegd maar banken 
willen vaak nog akkoord van erfgenamen. 
Dit is niet werkbaar.

Bij de Nederlandse Vereniging van Banken (NVB) is dit onder de aandacht gebracht. Zij hebben dit in 
een werkgroep besproken die zich bezig houden met afhandelingen van nalatenschappen. Zij gaven 
aan dat op verzoek er wel inzage kan zijn als executeur maar dat Banken hier hun eigen beleid op 
hebben. Zij kunnen hierin niets betekenen.

14 Den Haag
M. Heemskerk

Transacties

Er zijn problemen met het overmaken van 
transacties van meer dan 
€500.000,-. Er zijn banken die dit als limiet 
hanteren. Dat betekent dat grotere 
bedragen in meerdere overboekingen 
gedaan moeten worden. Dit is niet 
werkbaar.

Dit wordt besproken met de Nederlandse Vereniging van Banken (NVB). 

15 Den Haag
M. Heemskerk

Machtiging tot incasso

Er wordt op gewezen dat er nog banken zijn 
die de machtiging tot incasso opnemen in 
de hypotheekakte. Alle gegevens van die 
mensen worden openbaar opgenomen in 
het kadaster. ING heeft het inmiddels uit de 
akten gehaald, maar er zijn nog banken 
(Hypotrust werd genoemd) die het nog 
steeds in de akte opnemen.

Dit wordt besproken met de Nederlandse Vereniging van Banken (NVB).



16 Den Haag
M. Heemskerk

Anoniem melden

Er wordt nogmaals aangedrongen op het 
belang van anoniem melden. Een notaris 
was benaderd door een client die wist dat 
hij gemeld had, omdat de melding in het 
dossier zat bij de belastingdienst. Melder 
werd met naam en toenaam genoemd. Dit 
levert een duidelijk gevaar op voor melders. 
De leden weten dat er over gesproken is, 
maar dringen nogmaals aan dat dit opgelost 
moet worden.

Anoniem melden is niet mogelijk, zie (https://notarisnet.notaris.nl/nieuwsberichten/minister-
maakt-anoniem-melden-van-ongebruikelijke-transactie-niet-mogelijk). Daarom is de veiligheid 
van notarissen als melders van ongebruikelijke transacties essentieel. De KNB benadrukt dit 
voortdurend in contacten met onder meer het ministerie van J&V, Openbaar Ministerie, BFT en 
FIU-Nederland. Over de vermelde casus heeft de KNB navraag gedaan bij de FIU-Nederland.

.

17 Den Haag
M. Heemskerk

Passeren op afstand

Er zijn notarissen die het jammer vinden 
dat het op afstand passeren niet meer 
mogelijk is. Juist bij terminale patiënten die 
een besmettelijke ziekte hebben kan dit 
heel belangrijk zijn.

Hiermee wordt naar wordt aangenomen gedoeld op artikel 26 van de Tijdelijke wet COVID-19 
Justitie en Veiligheid (spoedwet). Dit artikel was een noodmaatregel in verband met de 
coronapandemie en is per 1 februari jl. inderdaad vervallen 
(https://notarisnet.notaris.nl/nieuwsberichten/tijdelijke-coronawet-stopt-grotendeels-per-1-
februari-2023). De Minister voor Rechtsbescherming, Franc Weerwind, geeft aan dat hiertoe is 
besloten omdat “de omstandigheden niet meer van dien aard zijn dat het behoud daarvan nog 
langer noodzakelijk zal zijn, ook niet indien het aantal besmettingen verder zou toenemen.”

Ondanks het niet verlengen van de spoedwet en met name artikel 26 daarvan, kunnen 
sommige van de KNB adviezen en praktische handvatten nog wel van kracht zijn. 
Coronagevallen of situaties die hiermee vergelijkbaar zijn kunnen zich immers nog altijd 
voordoen. Bovendien heeft de pandemie inzichten en werkwijzen doen ontstaan die ook buiten 
coronasituaties van nut kunnen zijn en kunnen worden toegepast. Hoewel het in specifieke 
situaties steeds aan de (toegevoegd of kandidaat-)notaris is om binnen de grenzen van de 
notariële wet- en regelgeving aan de hand van feiten en omstandigheden van het individuele 
geval te beoordelen en te bepalen of toepassing hiervan daadwerkelijk kan plaatsvinden, zijn 
vanuit de KNB enkele adviezen en handreikingen hierover gepubliceerd op NotarisNet.

Zo geldt bijvoorbeeld voor identificatie en legalisatie het volgende:

“Identificatie
In artikel 39 lid 1 Wna staat dat de notaris de identiteit van de personen die de eerste maal 
voor hem verschijnen moet vaststellen aan de hand van een bepaald identiteitsdocument. De 
notariële wet- en regelgeving schrijft niet voor hoe de notaris de identiteit van personen die 
blijkens de akte daarbij als partij optreden maar niet bij het verlijden van de akte verschijnen 
(volmachtgevers) moet vaststellen. In verband met het coronavirus is de praktijk ontstaan om 
in gevallen die niet onder artikel 26 van de spoedwet vallen als passerend notaris contact te 
leggen met een volmachtgever door middel van audiovisuele communicatiemiddelen. Op deze 



wijze wordt de volmachtgever geïdentificeerd en wordt nagegaan of hij inderdaad de bewuste 
volmacht heeft afgegeven en de inhoud en gevolgen hiervan begrijpt. Ook komt voor dat de 
volmacht tijdens dit audiovisuele contact wordt ondertekend. De handtekening onder de 
volmacht wordt in deze gevallen doorgaans niet gelegaliseerd door een collega-notaris of 
buitenlandse autoriteit. In gevallen waarin wordt getwijfeld aan de identiteit van de 
volmachtgever wordt het laten legaliseren van de handtekening onder de volmacht door een 
collega-notaris of een autoriteit in het buitenland aanbevolen. In geval van een vermoeden van 
fraude, misbruik of witwassen is het uiteraard raadzaam om de volmachtgever uit te nodigen 
op kantoor. 

Legalisatie 
Legalisatie van een handtekening door de notaris houdt in dat hij op het aangeboden stuk of op 
een daaraan aangehecht stuk – meestal een onderhandse volmacht – een door hem 
gedagtekende en ondertekende verklaring stelt waarin hij de echtheid van de handtekening 
bevestigt (artikel 52 lid 2 Wna). In verband met het coronavirus is de praktijk ontstaan om te 
legaliseren op digitale wijze. Dat wil zeggen waarneming van het zetten of verificatie van de 
handtekening door middel van audiovisuele communicatiemiddelen. Dit wordt gelet op de 
risico’s die dit kan meebrengen door de KNB ontraden, met name als de legaliserend notaris de 
volmachtgever niet kent. Het als passerend notaris laten legaliseren van een handtekening 
onder een volmacht is niet verplicht volgens de notariële wet- en regelgeving. Maar het is 
raadzaam en een goed gebruik binnen het notariaat om, met name als de passerend notaris de 
niet-verschijnende partijen niet kent, hun handtekeningen onder een volmacht door een 
collega-notaris of een autoriteit in het buitenland te laten legaliseren. Het komt voor dat een 
legalisatieverklaring geclausuleerd wordt afgegeven. Dat wil zeggen omkleed met kwalificaties 
of voorbehouden. De KNB vindt dat een legalisatieverklaring duidelijk en ongeclausuleerd moet 
zijn. De legaliserend notaris moet, in de woorden van Waaijer in WPNR 2017/7143, klare wijn 
schenken en geen 'halfbakken' verklaring afgeven. Oftewel: of de notaris geeft een 
ongeclausuleerde legalisatieverklaring af waarvoor hij ten volle verantwoordelijk is, of de 
notaris geeft geen verklaring over de handtekening af.”

Zie: https://notarisnet.notaris.nl/nieuwsberichten/adviezen-en-handvatten-knb-voor-corona-
vervallen-in-beginsel-per-1-februari

18 Zeeland / 
West Brabant
J. Trouw

Didam-arrest

Handvatten gevraagd voor OG-praktijk na 
Didam-arrest. 

De KNB verwijst naar de informatie over het Didam-arrest op NotarisNet 
https://notarisnet.notaris.nl/didam-arrest 
De KNB krijgt momenteel totaal geen vragen over de toepassing van het Didam-arrest. Als er 
specifieke vragen zijn dan kunnen individuele notarissen hun vragen stellen aan Praktijkzaken via 
PZ@KNB.nl. Mochten hier vragen bij zitten die vaker voorkomen dan zal die informatie worden 
gepubliceerd op NotarisNet.



19 Zeeland / 
West Brabant
J. Trouw

Digitaal ondertekenen

Is de info rondom elektronische 
handtekeningen, en de toelaatbaarheid 
daarvan, op Notarisnet actueel? Hoe 
wenselijk is het als een koopovereenkomst 
door partijen digitaal is ondertekend? Bij de 
totstandkoming kunnen wellicht 
vraagtekens worden gezet, terwijl het de 
titel is van 'onze' levering. 

Het is altijd aan de notaris om te bepalen of een digitaal ondertekende koopovereenkomst 
geaccepteerd kan worden. Daarbij moet bedacht worden dat digitaal ondertekende documenten een 
steeds meer voorkomende vorm van documenten is en dat het notariaat hierin niet kan achterblijven. 
De informatie op NotarisNet op dit punt is nog actueel en zal daar waar nodig worden aangevuld met 
de nieuwste ontwikkelingen op dit gebied.

20 Zeeland / 
West Brabant
J. Trouw

Kamer voor het Notariaat

Zijn er instructies voor ringbesturen over de 
werkwijze rondom vacatures in KvhN? Het 
is niet heel eenvoudig omdat het meerdere 
ringen beslaat, het bestuur een voordracht 
moet doen, maar de leden ook betrokken 
mogen/moeten worden.

Verwezen wordt naar de Verordening benoeming leden van de kamer voor het notariaat: 
https://www.wet-en-regelgeving-notariaat.nl/cms/showpage.aspx?id=26067&folderNr=1017

21 Zeeland / 
West Brabant
J. Trouw

Best practices voor ringbesturen

Er zijn meer zaken waarbij 'best practices' 
gedeeld zouden mogen worden. 
Bijvoorbeeld tips over programmavulling 
(het blijft soms hard werken om een 
fatsoenlijke opkomst te krijgen), maar ook 
over administratie/organisatie/archivering. 
Ander concreet voorbeeld: recent merkte ik 
ook dat Ring Oost-Brabant als enige is 
ingeschreven in de KvK. Is dit inderdaad 
raadzaam om te doen? Of overbodig? Als 
ringbestuur ben je af en toe best wel 
zoekend. Kan de KNB hier iets in 
betekenen? 

De KNB is altijd bereid om te kijken of een passende spreker vanuit de KNB kan worden gevonden. 
Verder is het goed om onderling te delen welke sprekers en onderdelen werken. Dit laatste is iets 
tussen de ringen onderling. De KNB is altijd bereid om mee te denken bij concrete vragen. De KNB 
heeft ook een modelreglement voor het ringbestuur opgesteld. 

22 Amsterdam
M. Rib

Beperking notificatieplicht Mandatory 
Disclosure (DAC6)

Wij begrepen uit de ring Amsterdam dat de 
Belastingdienst naar aanleiding van het 

Over de gevolgen van het arrest van het HvJ EU van 8 december 2022 heb ik contact gehad met de 
NOvA en het MDR-team van de Belastingdienst. Het MDR-team van de Belastingdienst heeft mij 
inmiddels ook geïnformeerd over de verschillende gevolgen van de uitspraak voor advocaten en 
notarissen. Het MDR-team van de Belastingdienst heeft mede namens het Ministerie van Financiën 



arrest van het HvJ EU van 8 december 2022 
(C-694/20) (over de strijd van de DAC6-
meldingsplicht met EU-recht) het beleid 
hanteert dat de notificatieplicht van 
advocaten in bepaalde gevallen wordt 
beperkt. De notificatieplicht zou voor 
advocaten die optreden als intermediair en 
daarbij een beroep doen op hun 
verschoningsrecht uitsluitend gelden indien 
degene die de advocaat in kennis moet 
stellen van diens meldingsplicht, de cliënt 
van de advocaat is. Deze beperking van de 
notificatieplicht zou niet gelden voor andere 
verschoningsgerechtigden zoals notarissen. 
Dit lijkt ons een ongewenste uitkomst. Is de 
KNB op de hoogte van dit beleid van de 
Belastingdienst en kan er in het overleg met 
de Belastingdienst op worden aangedrongen 
dit ook voor notarissen komt te gelden?

laten weten dat het arrest, dat gaat over advocaten, niet wordt toegepast op notarissen. Voor 
notarissen wijzigt er (vooralsnog) niets. Notarissen blijven derhalve (vooralsnog) verplicht om aan de 
in artikel 10h lid 5 WIB omschreven notificatieplicht te voldoen. De vraag of de notificatieplicht van 
andere verschoningsgerechtigden dan advocaten in strijd is met het EU-recht ligt op dit moment voor 
bij het HvJ EU (verzoek om een prejudiciële beslissing van België van 29 september 2022, zaak C-
623/22, https://eur-lex.europa.eu/legal-content/NL/TXT/PDF/?uri=CELEX:62022CN0623&from=EN).

Het MDR-team van de Belastingdienst heeft als motivering voor zijn standpunt onder meer het 
volgende aangegeven.

De Belgische rechter heeft het HvJ EU in de zaak waarin op 8 december 2022 uitspraak is gedaan, een 
afgebakende vraag voorgelegd die specifiek gaat over advocaten en de activiteiten van het 
advocatenberoep (zoals het verdedigen of vertegenwoordigen in rechte van de cliënt). De vraag is 
immers of - kort gezegd - de notificatieplicht in strijd is met een aantal beginselen "in zoverre die 
verplichting tot gevolg heeft dat een advocaat die optreedt als intermediair verplicht wordt gegevens 
die hij verneemt tijdens de uitoefening van de wezenlijke activiteiten van zijn beroep, namelijk het 
verdedigen of vertegenwoordigen in rechte van de cliënt en het verlenen van juridisch advies, zelfs 
buiten elk rechtsgeding, te delen met een andere intermediair die niet zijn cliënt is".

Het HvJ EU gaat in zijn uitspraak specifiek in op de activiteiten en de rol van een advocaat in een 
democratische samenleving (zie met name de overwegingen 27 en 28). Ook in zijn dictum 
beantwoordt het HvJ EU louter de afgebakende vraag die hem is voorgelegd, namelijk dat de Richtlijn 
in strijd is met artikel 7 van het Handvest van de grondrechten van de Europese Unie "voor zover de 
toepassing ervan door de lidstaten tot gevolg heeft dat een advocaat die optreedt als intermediair (...) 
verplicht is om iedere andere intermediair die niet zijn cliënt is onverwijld in kennis te stellen van zijn 
meldingsverplichtingen (...)".
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